
Protokół Nr  XLVIII/1/2009 

z  XLVIII sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu  27 stycznia 2009 r.  
w sali posiedzeń Ratusza, ul. Rynek 1. 

 
 
 Na ustawowy stan 34 radnych w XLVIII sesji Rady Miasta Rzeszowa uczestniczyło  
30 radnych, co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad /lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu/. 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – dokonał otwarcia XLVIII sesji 
Rady Miasta i prowadził obrady. Powitał radnych oraz: 
P. Tomasza Kamińskiego – Posła na Sejm RP, 
P. Tadeusza Ferenca – Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
P. Stanisława Sienko – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
P. Marka Ustrobińskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
P. Henryka Wolickiego – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa /lista obecności stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu/, 
Przedstawicieli Rad Osiedlowych /lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu/, 
Dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych Miasta oraz 
kierowników jednostek współdziałających z Miastem, a także przybyłych mieszkańców 
miasta /lista obecności osób zaproszonych stanowi załącznik nr 4 do protokołu/. 
 
Następnie Pan Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad XLVIII sesji Rady 
Miasta Rzeszowa /załącznik nr 5 do protokołu/. 
 
 
  Proponowany porządek obrad: 

1. Złożenie ślubowania przez radnych. 

2. Uchwały w sprawie uzupełnienia składów Komisji Rady Miasta Rzeszowa. 

3. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 rok /druk nr 
XLVIII/27/2009/.  

4. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla własnego „in blanco” 
/druk nr XLVIII/26/2009/. 

5. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok /druk nr XLVIII/15/2009/. 

6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Powiatowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok /druk nr XLVIII/16/2009/. 

7. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Powiatowego Funduszu 
Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym na 2009 rok /druk nr 
XLVIII/17/2009/. 



8. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania w Rzeszowskiej 
Spółdzielni Mieszkaniowej /druk nr XLVIII/18/2009/. 

9. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania w Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Energetyk” /druk nr XLVIII/19/2009/.  

10. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania w Młodzieżowej 
Spółdzielni Mieszkaniowej „Metalowiec” /druk nr XLVIII/20/2009/. 

11. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania w Spółdzielni 
Mieszkaniowej Lokatorsko – Własnościowej (ul. Rejtana) /druk nr XLVIII/21/2009/. 

12. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania w Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Projektant” /druk nr XLVIII/22/2009/. 

13. Informacja o wynikach realizacji projektu badawczego pn. „Dziecko Rzeszowskie” – 
charakterystyka budowy, sprawności fizycznej, wad postawy i sposobu odżywiania 
dzieci i młodzieży w wieku od 7 do 18 lat. 

14. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie przy 
ul. Głowackiego /druk nr XLVIII/1/2009/. 

15. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Osmeckiego 
w Rzeszowie /druk nr XLVIII/2/2009/. 

16. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. 
Gałęzowskiego w Rzeszowie /druk nr XLVIII/3/2009/. 

17. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy al. Józefa 
Piłsudskiego w Rzeszowie /druk nr XLVIII/5/2009/. 

18. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Aleksandra 
Jagiellończyka w Rzeszowie /druk nr XLVIII/6/2009/. 

19. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Kasprowicza 
w Rzeszowie /druk nr XLVIII/7/2009/ 

20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienia od żądania zwrotu bonifikaty 
/druk nr XLVIII/8/2009/. 

21. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Ofiar 
Katynia w Rzeszowie /druk nr XLVIII/9/2009/. 

22. Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu /druk nr 
XLVIII/10/2009/.  

23. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Ofiar 
Katynia /druk nr XLVIII/11/2009/. 



24. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 
przy ul. Mikołajczyka w Rzeszowie /druk nr XLVIII/12/2009/. 

25. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej w Rzeszowie /druk nr 
XLVIII/28/2009/. 

26. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 
przy ul. Chopina w Rzeszowie /druk nr XLVIII/29/2009/. 

27. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie /druk 
nr XLVIII/30/2009/. 

28. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany nr 174/1/2009 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 42/99, obowiązującego 
przy ul. Zielone Wzgórze w Rzeszowie /druk nr XLVIII/24/2009/. 

29. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/718/2008 Rady Miasta Rzeszowa  
z dnia 25 listopada 2008 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego 
Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 172/11/2008 „Nad Zalewem”  
w Rzeszowie /druk nr XLVIII/25/2009/. 

30. Uchwała w sprawie stanowiska dotyczącego powstania Interaktywnego Centrum 
Edukacji Naukowo – Technicznej w Rzeszowie. 

31. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie trybu udzielania  
i rozliczania dotacji dla przedszkoli, szkół i placówek oświatowych prowadzonych na 
terenie Gminy Miasto Rzeszów przez podmioty niezaliczane do sektora finansów 
publicznych /druk nr XLVIII/32/2009/. 

32. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Rzeszowa Nr XVIII/275/2007  
z dnia 25 września 2007 r. z późn. zm. w sprawie ustalenia najniższego 
wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w złotych, stanowiących 
podstawę sporządzenia tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla 
pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Miasta 
Rzeszowa /druk nr XLVIII/33/2009/. 

33. Uchwała w sprawie dopłat do 1 m3 odprowadzanych ścieków /druk nr 
XLVIII/34/2009/. 

34. Uchwała w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia  
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miasto Rzeszów, 
przedstawionych przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Usług Wielobranżowych 
„GO-KOM” w Boguchwale Sp. z o.o. /druk nr XLVIII/35/2009/. 

35. Uchwała w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych /druk nr XLVIII/36/2009/.        



36. Uchwała w sprawie utworzenia w Gminie Rzeszów jednostki pomocniczej – Osiedla 
pod nazwą „Biała”. 

37. Uchwała w sprawie nadania numeru porządkowego Szkole Podstawowej /druk nr 
XLVIII/4/2009/. 

38. Uchwała w sprawie wyłączenia XII Liceum Ogólnokształcącego z Zespołu Szkół 
Mechanicznych w Rzeszowie, zmiany siedziby XII Liceum Ogólnokształcącego  
w Rzeszowie oraz utworzenia Zespołu Szkół Ogólnokształcących Nr 4 w Rzeszowie 
/druk nr XLVIII/14/2009/. 

39. Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego Nr XI w Rzeszowie 
/druk nr XLVIII/31/2009/. 

40. Uchwała w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Rzeszowie /druk nr XLVIII/23/2009/. 

41. Uchwała w sprawie utworzenia stowarzyszenia pn. „Podkarpacka Sieć 
Szerokopasmowa” /druk nr XLVIII/13/2009/. 

42. Informacja dotycząca realizacji projektu pn. „Budowa regionalnej sieci 
szerokopasmowej aglomeracji rzeszowskiej RESMAN w Rzeszowie i sieci 
wojewódzkiej WiMAX. 

43. Informacja o stanie powietrza w Rzeszowie oraz planowanych środkach zaradczych. 

44. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa.    

45. Zapytania i interpelacje. 

 

  P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta -  poinformował, że do Rady 
miasta wpłynęły wnioski Prezydenta Miasta dotyczące uzupełnienia proponowanego 
porządku obrad o następujące projekty uchwał: 
 
1/  w sprawie zmiany granic Miasta Rzeszowa – jako pkt 12 a, 
 
2/ w sprawie przystąpienia do realizacji projektów w ramach „Programu Operacyjnego 
     Kapitał Ludzki” – jako pkt 39 a. 
 
Równocześnie zaproponował doprecyzowanie punktu 2 porządku obrad dotyczącego 
projektów uchwał w sprawie uzupełnienia składów Komisji Rady Miasta Rzeszowa: 
 
1/ pkt 2 a – Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Porządku         
     Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi Rady Miasta Rzeszowa, 
 
2/  pkt   2   b   –  Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Ekonomiczno-   
     Budżetowej Rady Miasta Rzeszowa, 
 



3/ pkt 2 c – Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki 
     Przestrzennej Rady Miasta Rzeszowa, 
 
4/ pkt 2 d – Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki 
      Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta Rzeszowa.  
 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
   
 Wniosek dotyczący doprecyzowania pkt 2 a – Uchwała w sprawie uzupełnienia składu 
osobowego Komisji Porządku  Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi Rady 
Miasta Rzeszowa – został przyjęty jednogłośnie (32 głosami za). 
 
 Wniosek dotyczący doprecyzowania  pkt  2 b - Uchwała w sprawie uzupełnienia 
składu osobowego Komisji Ekonomiczno-Budżetowej Rady Miasta Rzeszowa – został 
przyjęty jednogłośnie (32 głosami za). 
 
 Wniosek dotyczący doprecyzowania pkt 2 c – Uchwała w sprawie uzupełnienia składu 
osobowego Komisji Gospodarki Przestrzennej Rady Miasta Rzeszowa - został przyjęty 
 jednogłośnie (32 głosami za). 
 
 Wniosek dotyczący doprecyzowania pkt 2 d – Uchwała w sprawie uzupełnienia składu 
osobowego Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta Rzeszowa -  został 
przyjęty  jednogłośnie (32 głosami za). 
 
 Wniosek dotyczący uzupełnienia proponowanego porządku obrad o projekt uchwały  
w sprawie zmiany granic Miasta Rzeszowa – jako pkt 12 a - został przyjęty  jednogłośnie (32 
głosami za). 
 
 Wniosek dotyczący uzupełnienia proponowanego porządku obrad o projekt uchwały  
w sprawie przystąpienia do realizacji projektów w ramach „Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki” – jako pkt 39 a - został przyjęty  jednogłośnie (32 głosami za). 
  Porządek obrad XLVIII sesji Rady Miasta Rzeszowa: 

1. Złożenie ślubowania przez radnych. 
2a.Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Porządku         
     Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi Rady Miasta Rzeszowa. 
2b.Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Ekonomiczno- 
      Budżetowej Rady Miasta Rzeszowa. 
2c.Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki 
     Przestrzennej Rady Miasta Rzeszowa. 
2d.Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki 
      Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta Rzeszowa.  
3. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 rok /druk nr 

XLVIII/27/2009/.  

4. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla własnego „in blanco” 
/druk nr XLVIII/26/2009/. 



5. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok /druk nr XLVIII/15/2009/. 

6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Powiatowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok /druk nr XLVIII/16/2009/. 

7. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Powiatowego Funduszu 
Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym na 2009 rok /druk nr 
XLVIII/17/2009/. 

8. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania w Rzeszowskiej 
Spółdzielni Mieszkaniowej /druk nr XLVIII/18/2009/. 

9. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania w Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Energetyk” /druk nr XLVIII/19/2009/.  

10. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania w Młodzieżowej 
Spółdzielni Mieszkaniowej „Metalowiec” /druk nr XLVIII/20/2009/. 

11. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania w Spółdzielni 
Mieszkaniowej Lokatorsko – Własnościowej (ul. Rejtana) /druk nr XLVIII/21/2009/. 

12. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania w Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Projektant” /druk nr XLVIII/22/2009/. 

        12a. Uchwała w sprawie zmiany granic Miasta Rzeszowa. 
13. Informacja o wynikach realizacji projektu badawczego pn. „Dziecko Rzeszowskie” – 

charakterystyka budowy, sprawności fizycznej, wad postawy i sposobu odżywiania 
dzieci i młodzieży w wieku od 7 do 18 lat. 

14. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie przy 
ul. Głowackiego /druk nr XLVIII/1/2009/. 

15. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Osmeckiego 
w Rzeszowie /druk nr XLVIII/2/2009/. 

16. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. 
Gałęzowskiego w Rzeszowie /druk nr XLVIII/3/2009/. 

17. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy al. Józefa 
Piłsudskiego w Rzeszowie /druk nr XLVIII/5/2009/. 

18. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Aleksandra 
Jagiellończyka w Rzeszowie /druk nr XLVIII/6/2009/. 

19. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Kasprowicza 
w Rzeszowie /druk nr XLVIII/7/2009/ 

20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienia od żądania zwrotu bonifikaty 
/druk nr XLVIII/8/2009/. 



21. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Ofiar 
Katynia w Rzeszowie /druk nr XLVIII/9/2009/. 

22. Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu /druk nr 
XLVIII/10/2009/.  

23. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Ofiar 
Katynia /druk nr XLVIII/11/2009/. 

24. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 
przy ul. Mikołajczyka w Rzeszowie /druk nr XLVIII/12/2009/. 

25. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej w Rzeszowie /druk nr 
XLVIII/28/2009/. 

26. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 
przy ul. Chopina w Rzeszowie /druk nr XLVIII/29/2009/. 

27. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie /druk 
nr XLVIII/30/2009/. 

28. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany nr 174/1/2009 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 42/99, obowiązującego 
przy ul. Zielone Wzgórze w Rzeszowie /druk nr XLVIII/24/2009/. 

29. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/718/2008 Rady Miasta Rzeszowa  
z dnia 25 listopada 2008 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego 
Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 172/11/2008 „Nad Zalewem”  
w Rzeszowie /druk nr XLVIII/25/2009/. 

30. Uchwała w sprawie stanowiska dotyczącego powstania Interaktywnego Centrum 
Edukacji Naukowo – Technicznej w Rzeszowie. 

31. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie trybu udzielania  
i rozliczania dotacji dla przedszkoli, szkół i placówek oświatowych prowadzonych na 
terenie Gminy Miasto Rzeszów przez podmioty niezaliczane do sektora finansów 
publicznych /druk nr XLVIII/32/2009/. 

32. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Rzeszowa Nr XVIII/275/2007  
z dnia 25 września 2007 r. z późn. zm. w sprawie ustalenia najniższego 
wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w złotych, stanowiących 
podstawę sporządzenia tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla 
pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Miasta 
Rzeszowa /druk nr XLVIII/33/2009/. 

33. Uchwała w sprawie dopłat do 1 m3 odprowadzanych ścieków /druk nr 
XLVIII/34/2009/. 



34. Uchwała w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia  
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miasto Rzeszów, 
przedstawionych przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Usług Wielobranżowych 
„GO-KOM” w Boguchwale Sp. z o.o. /druk nr XLVIII/35/2009/. 

35. Uchwała w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych /druk nr XLVIII/36/2009/.        

36. Uchwała w sprawie utworzenia w Gminie Rzeszów jednostki pomocniczej – Osiedla 
pod nazwą „Biała”. 

37. Uchwała w sprawie nadania numeru porządkowego Szkole Podstawowej /druk nr 
XLVIII/4/2009/. 

38. Uchwała w sprawie wyłączenia XII Liceum Ogólnokształcącego z Zespołu Szkół 
Mechanicznych w Rzeszowie, zmiany siedziby XII Liceum Ogólnokształcącego  
w Rzeszowie oraz utworzenia Zespołu Szkół Ogólnokształcących Nr 4 w Rzeszowie 
/druk nr XLVIII/14/2009/. 

39. Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego Nr XI w Rzeszowie 
/druk nr XLVIII/31/2009/. 

39a.Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji projektów w ramach „Programu 
        Operacyjnego Kapitał Ludzki.” 
40. Uchwała w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Rzeszowie /druk nr XLVIII/23/2009/. 
41. Uchwała w sprawie utworzenia stowarzyszenia pn. „Podkarpacka Sieć 

Szerokopasmowa” /druk nr XLVIII/13/2009/. 

42. Informacja dotycząca realizacji projektu pn. „Budowa regionalnej sieci 
szerokopasmowej aglomeracji rzeszowskiej RESMAN w Rzeszowie i sieci 
wojewódzkiej WiMAX. 

43. Informacja o stanie powietrza w Rzeszowie oraz planowanych środkach zaradczych. 

44. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa.    

45. Zapytania i interpelacje. 

 

Ad. 1. 

 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – zapoznał z pismem Komisarza 
Wyborczego w Rzeszowie, z dnia 11 grudnia 2008 r., informującym, że wskutek zmiany 
granic miasta na prawach powiatu Rzeszów i Gminy Tyczyn, na podstawie § 1 pkt 5 
rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 28 lipca 2008 r. w sprawie ustalenia granic niektórych 
gmin i miast oraz nadania miejscowościom statusu  miasta, radni Rady Miejskiej  
w Tyczynie wybrani z okręgu wyborczego nr 7: 



- Kalandyk Edmund  
- Ząbek Stanisław  
z dniem 1 stycznia  2009 r. stali się radnymi Rady Miasta Rzeszowa  
/Pismo Komisarza Wyborczego w Rzeszowie stanowi załącznik nr 6 do protokołu/. 
Następnie, w imieniu Rady Miasta, przywitał nowych Radnych w osobach P. P. Edmunda 
Kalandyka i Stanisława Ząbka. Stosownie do art. 23 a ustawy o samorządzie gminnym,  
poprosił w/w radnych o złożenie ślubowania przed przystąpieniem do wykonywania mandatu 
radnego.  
Odczytał tekst roty ślubowania: <<Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, 
ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na 
względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców.>> 
  
 
 Radni P. P. Edmund Kalandyk i Stanisław Ząbek - złożyli ślubowanie. Wyrazili 
zadowolenie w związku z faktem przyłączenia Białej do Rzeszowa i objęcia mandatów 
radnych Rady Miasta Rzeszowa. Zadeklarowali gotowość współpracy na rzecz dobra Miasta 
Rzeszowa i jego mieszkańców.  
 
 
 P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – w imieniu Prezydenta 
Miasta Rzeszowa powitał nowych radnych, życząc im owocnej pracy na rzecz dalszego 
rozwoju Miasta Rzeszowa i korzyści jego mieszkańców.    
 
 
Ad. 2 a. 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – odczytał tekst projektu  
uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Porządku Publicznego  
i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi Rady Miasta Rzeszowa o Radnego P. Stanisława 
Ząbka. 
 
/Tekst projektu uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu/.   
 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji 
Porządku  Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi Rady 
Miasta Rzeszowa /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie 
(31 głosami za). 
 
 
Ad. 2 b. 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – odczytał tekst projektu  
uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Ekonomiczno- 
Budżetowej Rady Miasta Rzeszowa o Radnego P. Edmunda Kalandyka. 
 
/Tekst projektu uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu/.   
 



 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji 
Ekonomiczno- Budżetowej Rady Miasta Rzeszowa /w wersji 
zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (31 głosami za). 
 
Ad. 2 c. 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – odczytał tekst projektu  
uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki 
Przestrzennej Rady Miasta Rzeszowa o Radnych P. P. Edmunda Kalandyka i Stanisława 
Ząbka.  
 
/Tekst projektu uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu/.   
 
 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji 
Gospodarki Przestrzennej Rady Miasta Rzeszowa /w wersji 
zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (31 głosami za). 
 
 
Ad. 2 d. 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – odczytał tekst projektu  
uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta Rzeszowa o Radnych P. P. Edmunda Kalandyka  
i Stanisława Ząbka.  
 
/Tekst projektu uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu/.   
 
 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta Rzeszowa  /w wersji 
zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (31 głosami za). 
 
 
Ad. 3. 
 
 P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 
rok /druk nr XLVIII/27/2009/.  



 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 11 do protokołu/. 
 
Poinformowała, że w przedłożonym projekcie uchwały proponuje się następujące zmiany: 
- zwiększenie dochodów budżetu Miasta Rzeszowa o kwotę 152 459 zł, 
- zmniejszenie wydatków budżetu Miasta o kwotę 1 428 000 zł, 
- zwiększenie wydatków budżetu Miasta o kwotę 19 388 727 zł, 
- zwiększenie planowanego deficytu na koniec 2009 r. o kwotę 17 808 268 zł, 
- zwiększenie planowanych przychodów budżetu miasta o kwotę 17 808 268 zł,  
- zmianę planu zadań remontowych, 
- zmianę planu wydatków majątkowych  
-zmianę wydatków na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących  
  z funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności Unii Europejskiej, 
-zmianę wydatków na programy i projekty realizowane z innych środków pochodzących  
 z budżetu Unii Europejskiej, 
-zmianę planu dotacji dla innych jednostek sektora finansów publicznych, 
-zmianę planu dotacji dla podmiotów niezaliczanych do sektora finansów publicznych, 
-ustalenie zakresu i kwoty dotacji przedmiotowych dla podmiotów niezaliczanych do sektora  
 finansów publicznych w wysokości 131 000 zł,       
-ustalenie wykazu zadań finansowanych i współfinansowanych ze środków pochodzących  
 z budżetu Unii Europejskiej. 
Ponadto w projekcie uchwały zmienia się  nazwy zadań inwestycyjnych: 
1/ w dziale 900 rozdział 80130 nazwę zadania „Budowa sali gimnastycznej przy Zespole 
Szkół Elektronicznych, ul. Hetmańska 120” zmienia się na „Budowa hali sportowej przy 
Zespole Szkół Elektronicznych, ul. Hetmańska 120”, 
2/ w dziale 801 rozdział 90001 nazwę zadania „Sieć kanalizacji sanitarnej przy ul. Rozległej” 
zmienia się „Sieć wodociągowa przy ul. Rozległej”.    
 
Następnie Pani Skarbnik przedstawiła informację na temat stanu budżetu Miasta Rzeszowa na 
2009 rok zbiorczo po zmianach /informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu/. 
  
W imieniu Prezydenta Miasta, Pani Skarbnik zwróciła się o przyjęcie przedłożonego projektu 
uchwały. 
  
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Ekonomiczno – Budżetową, 
Komisję Gospodarki Komunalnej i Inwestycji oraz Komisję Kultury i Promocji, Komisję 
Zdrowia i Komisję Edukacji w częściach dotyczących zakresu ich działania.  
 
 
 Radny P. Sławomir Gołąb – odnosząc się do projektu  uchwały, zapytał, czy  
w ramach remontu ul. Warszawskiej przewidziano wykonanie ekranów dźwiękochłonnych. 
 
 
 P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta -  odpowiedział, że 
planowany jest remont ul. Warszawskiej. Zakres prac nie przewiduje wykonania ekranów 
dźwiękochłonnych. W ramach remontu ul. Warszawskiej zostanie wykonana kompleksowa 
przebudowa jezdni i chodników. Miasto stara się o dofinansowanie remontu ze środków 



rządowych w wysokości połowy kwoty, która zostanie wyasygnowana na przebudowę ul. 
Warszawskiej.  
 
 
 Radny P. Józef Pytlak – na przykładzie ulic i chodników, zwrócił uwagę na 
niesolidność, niestaranność i złą jakość przy wykonywaniu wielu prac remontowych  
i inwestycyjnych. Złożył interpelację o treści: „Uprzejmie proszę o dokonanie przez służby 

Urzędu Miasta przeglądu stanu wykonania chodnika przy ulicy Podkarpackiej na Osiedlu 
Zwięczyca od skrzyżowania (szkoła) w kierunku miasta. Stan chodnika budzi duże 
zastrzeżenia (szczeliny). Druga sprawa to stan asfaltu na ulicy Zawiszy Czarnego, który to 
asfalt był ułożony w 2008 r. i już jest bardzo popękany.” 

 

 Radny P. Andrzej Dec – powiedział: „Jestem trochę zaskoczony tą dużą kwotą na ul. 
Warszawską, bo jakoś nie kojarzę żebyśmy uznawali, że jest to priorytetowa inwestycja. Nie 
twierdzę, że remont nie jest tam potrzebny, ale chciałbym zapytać Pana Prezydenta, czy nie 
było innych miejsc, gdzie moglibyśmy wydać takie pieniądze z trochę lepszym skutkiem w tym 
sensie, że przecież uznajemy wspólnie, że najważniejsza jest obwodnica północna, a tam 
ciągle nie słychać o jakichś intensywnych pracach. Po drugie, zwracam się do Pani Skarbnik 
z prośbą o wyjaśnienie następującej kwestii: - Mamy wolne środki w wysokości 17 mln zł, 
natomiast zwiększamy deficyt całego budżetu.”  
 

 P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – odpowiadając, wyjaśnił: 
„Jeśli chodzi o obwodnicę północną, wspólnie z Generalną  Dyrekcją Dróg i Autostrad,  
prowadzone są prace projektowe, które powinny zakończyć się do końca tego miesiąca.  
Efektem tych prac będzie, wspólnie złożony, wniosek o pozwolenie na budowę, a dokładniej 
mówiąc wniosek o zezwolenie na realizację inwestycji w trybie „specustawy”. Następnie 
zostanie rozpoczęty przetarg na wykonawstwo. W tym roku, jeżeli wszystko się dobrze ułoży, 
będziemy w stanie udzielić zamówienia wykonawcy, na przełomie miesiąca września  
lub października. Prace wykonawcze na tym odcinku mogłyby się więc rozpocząć  
w październiku lub listopadzie. W związku z tym nie przewidujemy wydania znacznych kwot 
na budowę obwodnicy północnej w tym roku. Nie jest tak, że tam się nic nie dzieje. Musimy po 
prostu wykonać wszystkie działania formalno – prawne, żeby uzyskać pozwolenie na budowę. 
Jeśli chodzi o ul. Warszawską zapisana jest kwota dość znaczna, nie mniej jednak tam 
powinna figurować kwota o połowę niższa. Jest tak dlatego, że możemy wpisać te pieniądze, 
które otrzymamy dopiero wtedy, gdy znajdą się one u nas w budżecie, a będzie to w miesiącu 
lipcu lub sierpniu. W związku z tym, aby umożliwić realizację przebudowy ostatniej drogi 
krajowej na terenie miasta Rzeszowa tak musi być to zapisane. Zresztą podobnie było ze 
skrzyżowaniem Al. Wyzwolenia, ul. Lubelskiej i ul. gen. Maczka, gdzie po wybudowaniu,  
a właściwie uzyskaniu środków z budżetu państwa, środki w wysokości połowy kwoty całego 
przedsięwzięcia zostały wycofane z budżetu miasta i przeniesione na inny cel.” 

  

 Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – nawiązując do pytania Radnego  
P. Andrzeja Deca, powiedziała: „Deficyt, zgodnie z ustawą o finansach publicznych, jest 
różnicą między dochodami a wydatkami. To jest taka jednoznaczna definicja. Otrzymaliście 
Państwo bilans budżetu. Zgodnie z ustaleniami przyjętymi na wcześniejszej sesji będziemy 
taki bilans dołączać do każdej zmiany budżetowej. Na tym zestawieniu wyraźnie widać, że nie 



zwiększyły nam się dochody, a zwiększyliśmy wydatki o 17 mln zł. Wynik, czyli deficyt, 
zwiększył się nam o 17 mln zł, bo zwiększone wydatki, a nie zwiększone dochody. Natomiast 
źródłem pokrycia tego deficytu, co widać na tym bilansie, są przychody, czyli wolne środki – 
17 808 tys. zł,  uwagi na to, że przychody nie wchodzą w wyliczenie deficytu, tylko są źródłem 
jego finansowania. To tak musi być. Najpierw pokazuje się wynik odpowiednio wyższy jako 
deficyt, natomiast źródło finansowania deficytu to są wolne środki, obligacje, pożyczki itd. 
Także przychodem jest ostatnia pozycja – spłata udzielonej pożyczki. To też jest źródło 
finansowania deficytu. Tak musi być, jeśli chodzi o zapisy.” 

            Radny P. Sławomir Gołąb – zabierając ponownie głos, złożył interpelację o treści:  
„W związku z planowanym rozpoczęciem remontu ul. Warszawskiej, proszę o rozważenie 
możliwości rozpoczęcia równoległej inwestycji – budowy ekranów dźwiękochłonnych wzdłuż 
remontowanej ulicy. Ulica Warszawska jest główną ulicą wylotową z miasta w kierunku 
Warszawy, po której poruszają się samochody osobowe oraz ciężarowe. Natężenie ruchu 
powoduje ogromny i uciążliwy dla mieszkańców Staromieścia hałas. Mieszkańcy wielokrotnie 
zwracali się z prośbą o budowę ekranów dźwiękochłonnych. Ulica Warszawska pozostanie 
jedyną główną ulicą, która nie zostanie wyposażona w ekrany. Osiedle Staromieście, które 
jest najstarszą dzielnicą miasta, zostałoby pokrzywdzone, a mieszkańcy narażeni na 
dyskomfort mieszkania w hałasie, którego natężenie w tej chwili kilkakrotnie przekracza 
dopuszczalne normy. Jako źródło sfinansowania inwestycji proponuję środki pozostałe po 
dofinansowaniu remontu ulicy z programu GAMBIT.”      

 

 P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – odnosząc się do interpelacji 
Radnego P. Sławomira Gołąba, powiedział: „Chciałbym zwrócić uwagę, że jeżeli mamy 
uzyskać środki na ul. Warszawską, musimy je wydać do końca br. Oczywiście możemy przyjąć 
taką wersję, jak zgłosił Pan Radny, tj. przygotować projekt, uzyskać zezwolenie na realizację 
inwestycji, rozpocząć procedurę uzyskania decyzji środowiskowej. Myślę, że za rok o tej porze 
będziemy uzyskiwać pozwolenie na budowę. Wybór należy do Państwa. Mnie się wydaje, że 
droga jest na tyle w złym stanie, że należy podjąć jej przebudowę. Dodam, że nic nie stoi na 
przeszkodzie, aby w etapie drugim, późniejszym, dyskutować na temat ekranów. Po prostu, na 
dzień dzisiejszy jest to kwestia dotacji rządowej. To nie są pieniądze unijne. To jest subwencja 
ogólna, którą żeby uzyskać, musimy spożytkować i pokazać w tym roku fakturę za wykonaną 
inwestycję. Chcemy to zrobić. Realizacja remontu ul. Warszawskiej, o którym dzisiaj mówimy, 
nie  wyklucza faktu, że należy zainstalować ekrany, tak jak przy innych ulicach.  W związku  
z tym że zostanie pewna pula pieniędzy, w drugim etapie będzie można realizować ekrany 
dźwiękochłonne.”  

 

 Radna P. Jadwiga Stręk – w imieniu mieszkańców, wskazała na pilną potrzebę 
wykonania ekranów dźwiękochłonnych wzdłuż ul. Warszawskiej.               

 

 Przystąpiono do głosowania: 

 Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 rok  
/w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (29 głosami za). 

 



Ad. 4. 

 P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla własnego 
„in blanco” /druk nr XLVIII/26/2009/. 

/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 13 do protokołu/. 

Pani Skarbnik uzasadniła, że „uchwała stanowi formę zabezpieczenia prawidłowej realizacji 
umowy dotyczącej przedsięwzięcia pn. „Budowa hali sportowej przy IV LO w Rzeszowie. 
Łączna wartość inwestycji wynosi 7 100 000 zł, z tego środki Funduszu Rozwoju Kultury 
Fizycznej – 900 000 zł ( w 2009 r. 150 000 zł, w 2010 r. 750 000 zł). Zadanie będzie 
realizowane do 2010 r. Weksel zostanie zwrócony 6 miesięcy po końcowym rozliczeniu 
zadania.”  

W imieniu Prezydenta Miasta, Pani Skarbnik zwróciła się o przyjęcie przedłożonego projektu 
uchwały.  

 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Ekonomiczno – Budżetową oraz  
Komisję Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta.  
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 
 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla własnego 
„in blanco” /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie  
(29 głosami za). 
 
 
Ad. 5. 
 
 P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok /druk nr XLVIII/15/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 14 do protokołu/. 
 
Pani Skarbnik poinformowała, że „przychody Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej na 2009 rok szacuje się na kwotę 1 110 000 zł, natomiast wydatki na 
1 200 000 zł. Różnica pomiędzy przychodami i wydatkami zostanie sfinansowana  
z pozostałości środków 2008 r., wykazanych w załączniku jako <<stan funduszu na początek 
roku>> w wysokości 274 126 zł.”  
 
W imieniu Prezydenta Miasta, Pani Skarbnik zwróciła się o przyjęcie przedłożonego projektu 
uchwały. 
 
  



 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Ekonomiczno – Budżetową oraz 
Komisję Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta.  
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 
 Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok /w wersji 
zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (29 głosami za). 
 
 
Ad. 6. 
 
 P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Powiatowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok /druk nr XLVIII/16/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 15 do protokołu/. 
 
Pani Skarbnik poinformowała, że „przychody Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej na 2009 rok szacuje się na kwotę 300 000 zł oraz wydatki na 320 517 zł. 
Stan funduszu na początek roku wynosi 89 913 zł.”  
 
W imieniu Prezydenta Miasta, Pani Skarbnik zwróciła się o przyjęcie przedłożonego projektu 
uchwały. 
 
  
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Ekonomiczno – Budżetową oraz 
Komisję Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta.  
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 
 Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Powiatowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok /w wersji  
zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (29 głosami za). 
 
Ad. 7. 
 
 P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Powiatowego 
Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym na 2009 rok /druk nr 
XLVIII/17/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 16 do protokołu/. 
 



Pani Skarbnik poinformowała, że „przychody Powiatowego Funduszu Gospodarki Zasobem 
Geodezyjnym i Kartograficznym na 2009 rok  szacuje się na kwotę  1 800 000 zł, natomiast  
wydatki na 1 780 000 zł. Różnica pomiędzy przychodami i wydatkami przeznaczona zostaje na 
<<stan funduszu planowany na koniec roku>>  w wysokości  888 761 zł.”  
 
W imieniu Prezydenta Miasta, Pani Skarbnik zwróciła się o przyjęcie przedłożonego projektu 
uchwały. 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Ekonomiczno – Budżetową oraz 
Komisję Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta.  
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 
 Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Powiatowego 
Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym na 2009 
rok /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (29 głosami 
za). 
 
 
Ad. 8. 
 
 P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania  
w Rzeszowskiej Spółdzielni Mieszkaniowej /druk nr XLVIII/18/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 17 do protokołu/. 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczy zaciągnięcia pożyczki bez 
oprocentowania w Rzeszowskiej Spółdzielni Mieszkaniowej, w wysokości 90 000 zł, na 
finansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Uzbrojenie terenu dla budynku przy ul. Prymasa 
1 000 –lecia.” 
 
W imieniu Prezydenta Miasta, Pani Skarbnik zwróciła się o przyjęcie przedłożonego projektu 
uchwały. 
 
  
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Ekonomiczno – Budżetową oraz 
Komisję Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta.  
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 
 Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania  
w Rzeszowskiej Spółdzielni Mieszkaniowej /w wersji zaproponowanej/ - 
została przyjęta jednogłośnie (29 głosami za). 



 
 
Ad. 9. 
 
 P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania  
w  Spółdzielni Mieszkaniowej  „Energetyk” /druk nr XLVIII/19/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 18 do protokołu/. 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczy zaciągnięcia pożyczki bez 
oprocentowania w Spółdzielni Mieszkaniowej „Energetyk”, w wysokości 1 930 000 zł, na 
finansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Uzbrojenie terenu dla budynku przy Al. 
Niepodległości.” 
 
W imieniu Prezydenta Miasta, Pani Skarbnik zwróciła się o przyjęcie przedłożonego projektu 
uchwały. 
 
  
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Ekonomiczno – Budżetową oraz 
Komisję Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta.  
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 
 Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania  
w  Spółdzielni Mieszkaniowej  „Energetyk” /w wersji zaproponowanej/ - 
została przyjęta jednogłośnie (29 głosami za). 
 
 
Ad. 10. 
 
 P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania  
w Młodzieżowej j Spółdzielni Mieszkaniowej „Metalowiec” /druk nr XLVIII/20/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 19 do protokołu/. 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczy zaciągnięcia pożyczki bez 
oprocentowania w Młodzieżowej Spółdzielni Mieszkaniowej „Metalowiec”, w wysokości 
410 000 zł, na finansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Uzbrojenie terenu dla zabudowy 
mieszkalno – usługowej przy zbiegu ul. Kwiatkowskiego i Al. Powstańców Warszawy.” 
 
W imieniu Prezydenta Miasta, Pani Skarbnik zwróciła się o przyjęcie przedłożonego projektu 
uchwały. 
 
  



 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Ekonomiczno – Budżetową oraz 
Komisję Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta.  
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 
 Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania  
w Młodzieżowej Spółdzielni Mieszkaniowej „Metalowiec” /w wersji 
zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (29 głosami za). 
 
Ad. 11. 
 
 P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania  
w Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko – Własnościowej (ul. Rejtana) /druk nr 
XLVIII/21/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 20 do protokołu/. 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczy zaciągnięcia pożyczki bez 
oprocentowania w Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko Własnościowej (ul. Rejtana),  
w wysokości 350 000 zł, na finansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Uzbrojenie terenu dla 
Osiedla „Staromieście – Ogrody.” 
 
W imieniu Prezydenta Miasta, Pani Skarbnik zwróciła się o przyjęcie przedłożonego projektu 
uchwały. 
 
  
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Ekonomiczno – Budżetową oraz 
Komisję Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta.  
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 
 Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania  
w Spółdzielni Mieszkaniowej  Lokatorsko – Własnościowej (ul.  Rejtana) 
/w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (29 głosami za). 
 
Ad. 12. 
  
P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania  
w  Spółdzielni Mieszkaniowej „Projektant” /druk nr XLVIII/22/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 21 do protokołu/. 
 



Pani Skarbnik wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczy zaciągnięcia pożyczki bez 
oprocentowania w Spółdzielni Mieszkaniowej „Projektant”, w wysokości 2 245 000 zł, na 
finansowanie zadań inwestycyjnych: 
1/Uzbrojenie terenu w rejonie ulic Bł. Karoliny, Pańskiej i Ustrzyckiej                 - 175 000 zł, 
2/Uzbrojenie terenu w rejonie ulic Bieszczadzkiej do Matuszczaka                       - 701 000 zł, 
3/Budowa ul. Rymanowskiej wraz z infrastrukturą                                                 - 651 200 zł, 
4/Uzbrojenie terenu w rejonie ul. Krajobrazowej                                                    - 100 000 zł, 
5/ Budowa drogi łączącej ul. Bł. Karoliny z Krośnieńską                                        -  90 000 zł, 
6/Budowa ul. 3Kd łączącej ul. Strzelniczą z ul. Szewską i odcinek ul. Szewskiej  - 400 000 zł, 
7/Budowa ul. 6 KDD od ul. Nowosądeckiej do 1 KDZ                                          - 128 000 zł. 
 
W imieniu Prezydenta Miasta, Pani Skarbnik zwróciła się o przyjęcie przedłożonego projektu 
uchwały. 
 
  
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Ekonomiczno – Budżetową oraz 
Komisję Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta.  
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 
 Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania  
w Spółdzielni Mieszkaniowej „Projektant” /w wersji zaproponowanej/ - 
została przyjęta jednogłośnie (29 głosami za). 
 
 
Ad. 12 a. 
 
 P. Krzysztof Kadłuczko – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Rzeszowa ds. 
Poszerzenia Granic – z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały  
w sprawie zmiany granic Miasta Rzeszowa. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 22 do protokołu/. 
 
Wyjaśnił, że proponowana uchwała dotyczy wyrażenia woli zmiany granic administracyjnych 
Miasta Rzeszowa przez włączenie części terytorium Gminy Tyczyn i postanowienia  
o przeprowadzeniu konsultacji z mieszkańcami Miasta Rzeszowa w sprawie zmiany granic 
przez włączenie do Miasta Rzeszowa części sołectwa Budziwój z Gminy Tyczyn, określonej 
na mapie stanowiącej załącznik do projektu uchwały.    
 
Następnie, w imieniu Prezydenta Miasta, Pan Pełnomocnik wniósł autopoprawkę do treści 
uzasadnienia do projektu uchwały w części dotyczącej powierzchni włączanego do 
Rzeszowa terenu: -  Prawidłowa wielkość powierzchni w/w terenu winna brzmieć - 5,5 km2, a 
nie jak błędnie zapisano 4,25 km2.  

 
Kończąc, zwrócił się o przyjęcie przedłożonego projektu uchwały.    
 
 



 Radny P. Andrzej Dec – zaproponował podjęcie działań w kierunku włączenia do 
Rzeszowa fragmentu północnej części Matysówki, która w poprzednich latach należała do 
Gminy Krasne.   
 
 
 P. Krzysztof Kadłuczko – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Rzeszowa ds. 
Poszerzenia Granic – nawiązując do powyższej propozycji, poinformował, że w tej sprawie 
były prowadzone rozmowy z Burmistrzem Gminy Tyczyn. Burmistrz zadeklarował poparcie 
starań Miasta w tym temacie, stwierdzając, że jeżeli będzie akceptacja ze strony sołtysa  
i mieszkańców, podejmie stosowne działania zmierzające do uporządkowania spraw formalno 
– prawnych dotyczących w/w części Matysówki. 
 
 
 Radny P. Józef Pytlak – zwrócił się o przybliżenie tematu kompromisowego 
rozwiązania dotyczącego terenów, które mogą być włączone do Rzeszowa, o czym mowa  
w uzasadnieniu do przedłożonego projektu uchwały. 
 
 
 P. Krzysztof Kadłuczko – Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Poszerzenia 
Granic – odpowiadając, poinformował: „Od półtora miesiąca toczyły się spotkania  
i rozmowy na w/w temat z udziałem władz Miasta Rzeszowa, jak również Gminy Tyczyn.  
W tych negocjacjach uczestniczyli także członkowie grupy inicjatywnej. Spotkaniom 
towarzyszyła głęboka troska, aby problem został rozwiązany bezkonfliktowo. Uczestniczyłem 
prawie we wszystkich rozmowach i z pełną odpowiedzialnością mogę powiedzieć, że podczas 
tych poważnych dyskusji było pełne zrozumienie, jeśli chodzi o problematykę poszerzenia 
Miasta Rzeszowa. Przedłożona mapka obrazuje szczegółowo przebieg granicy, która została 
wspólnie ustalona z władzami Gminy Tyczyn, przy udziale pracowników wydziału geodezji  
z Urzędu Miasta Rzeszowa i Urzędu Gminy Tyczyn. Rozważano wszystkie kwestie. 
Zadawaliśmy sobie pytania, jak do tego ustosunkują się mieszkańcy całego Budziwoja, jak  
i tej części, która po zmianach, w wyniku kompromisu, zostanie zaproponowana do włączenia. 
Ogromnie się cieszę, bo podobnie jak w przypadku Miłocina, tej części Miłocina po tory, po 
raz drugi udało nam się uzyskać consensus i pełne zrozumienie władz Tyczyna. Myślę, że ta 
decyzja, jeśli Państwo ją wesprzecie, będzie stanowić pewnego rodzaju wzorcowe 
postępowanie w przypadku innych sytuacji, jeśli takie miałyby zdarzać się  
w przyszłości. Mam nadzieję, że Państwo docenicie ten trud i poprzecie inicjatywę Pana 
Prezydenta.”   
 
 
 Radny P. Czesław Chlebek – doceniając działania władz Miasta w kierunku dalszego 
poszerzania Rzeszowa, opowiedział się za podjęciem przedłożonej uchwały.  
 
 
 Radny P. Antoni Kopaczewski – zapytał: „Co my jako Miasto zaoferowaliśmy 
Gminie Tyczyn, że zgodziła się zrezygnować z części swojego terytorium?” Równocześnie 
zaznaczył, że nie jest przeciwny podjęciu uchwały w sprawie poszerzenia granic Miasta 
Rzeszowa. 
 
 



 P. Krzysztof Kadłuczko – Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Poszerzenia 
Granic Miasta – odpowiadając na pytanie Radnego P. Antoniego Kopaczewskiego, 
stwierdził, że : „Nie było mowy o żadnych rekompensatach.” 
 
 
 Przystąpiono do głosowania:    
 
 Uchwała w sprawie zmiany granic Miasta Rzeszowa /wraz  
z autopoprawką do treści uzasadnienia/ - została przyjęta jednogłośnie  
(32 głosami za). 
 
 Ustalono, że pkt 13 - informacja o wynikach realizacji projektu badawczego pn. 
„Dziecko Rzeszowskie” – charakterystyka budowy, sprawności fizycznej, wad postawy  
i sposobu odżywiania dzieci i młodzieży w wieku od 7 do 18 lat – zostanie omówiona  
w dalszej części obrad. 
 
 
Ad. 14. 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych  
w Rzeszowie przy ul. Głowackiego /druk nr XLVIII/1/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 23 do protokołu/. 
 
Zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na zawarcie umów dzierżawy na okres  
3 lat z dotychczasowymi dzierżawcami nieruchomości stanowiących własność Gminy Miasto 
Rzeszów, wymienionych w załączniku do niniejszej uchwały.” Stosownie do § 2 projektu 
uchwały: „Wyraża się zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości określonych w załączniku do niniejszej uchwały.”     
 
W imieniu Prezydenta Miasta, zwrócił się o podjęcie uchwały. 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Radny P. Andrzej Dec – zapytał, dlaczego proponuje się wyrażenie zgody na 
zawarcie umów dzierżawy na okres 3 lat, a nie dłuższy. 
 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – odpowiedział, że propozycja 
zawarcia umów dzierżawy na okres 3 lat wiąże się z planami dotyczącymi uporządkowania 
terenu z tyłu od ul. Głowackiego. Inwestor planuje budowę parkingu wielopoziomowego.   
 
 
 Radny P. Józef Pytlak – w związku z tym, że w większości uchwał będących 
przedmiotem obrad dzisiejszej sesji proponuje się wydzierżawienie nieruchomości  



w trybie bezprzetargowym, zapytał, czy praktyka ta w konsekwencji nie spowoduje  
ujemnych skutków dla budżetu miasta.   
 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – odpowiadając, wyjaśnił, że 
propozycja odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 
nieruchomości dotyczy terenów o niewielkiej powierzchni,  np. działek pod pawilony 
handlowe. 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta -  nawiązując do poruszonej 
kwestii, zauważył, że „wydzierżawianie niewielkich terenów w drodze przetargu mogłoby 
powodować także to, że drobni handlarze przegraliby w starciu z większymi i bogatszymi 
inwestorami. W efekcie mogłoby dojść do zmonopolizowania handlu, np.  przy cmentarzach.  
Mówię o tym, bo jest to problem często podnoszony w sygnałach, które otrzymuję  od 
mieszkańców. Jeśli chodzi o kwestię trybu wydzierżawiania nieruchomości, myślę, że trzeba tu 
stosować „złoty środek.”   
 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych  
w Rzeszowie przy ul. Głowackiego /w wersji zaproponowanej/ - została 
przyjęta jednogłośnie (23 głosami za). 
 
 
Ad. 15. 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
przy ul. Osmeckiego w Rzeszowie /druk nr XLVIII/2/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 24 do protokołu/. 
 
Zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na wydzierżawienie dotychczasowemu 
dzierżawcy, tj. Pani Teresie Kozek na okres 3 lat części nieruchomości o pow. 52 m2, 
stanowiącej  własność Gminy Miasto Rzeszów, położonej przy ul. Osmeckiego w Rzeszowie, 
oznaczonej jako część działki nr 300/20 obr. 213 obj. Kw. RZIZ/00017449/7, zabudowanej 
pawilonem handlowym.” Stosownie do § 2 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 
określonej w  § 1 projektu uchwały.” 
 
 W imieniu Prezydenta Miasta, zwrócił się o podjęcie uchwały. 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 



 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy 
ul. Osmeckiego w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta 
jednogłośnie (23 głosami za). 
 
 
 
 
 
Ad. 16 
 
  P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
przy ul. Gałęzowskiego w Rzeszowie /druk nr XLVIII/3/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 25 do protokołu/. 
 
Zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na wydzierżawienie dotychczasowemu 
dzierżawcy, tj. Pani Krystynie Paździor na okres 3 lat część nieruchomości o pow. 42 m2, 
stanowiącej  własność Gminy Miasto Rzeszów, położonej przy ul. Gałęzowskiego  
w Rzeszowie, oznaczonej jako część działki nr 710/5 obr. 207 obj. Kw. 2519, zabudowanej 
pawilonem handlowym.” Stosownie do § 2 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 
określonej w  § 1 projektu uchwały.” 
 
 W imieniu Prezydenta Miasta, zwrócił się o podjęcie uchwały. 
 

 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy 
ul. Gałęzowskiego w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/ - została 
przyjęta jednogłośnie (23 głosami za). 
 
 

Ad. 17. 

 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
przy al. Józefa Piłsudskiego w Rzeszowie /druk nr XLVIII/5/2009/. 

 /Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 26 do protokołu/. 



Zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na wydzierżawienie dotychczasowemu 
dzierżawcy, tj. R-press Sp. z o.o. z siedzibą 00-838 Warszawa ul. Prosta 51 na czas 
nieoznaczony nieruchomości położonej w Rzeszowie przy al. J. Piłsudskiego, oznaczonej jako 
część działki nr 615/54 w obr. 207, o pow. 12 m2  objętej Kw. 17237,  stanowiącej  własność 
Gminy Miasto Rzeszów, z przeznaczeniem na obiekt Interaktywnej Czytelni Miejskiej.” 
Stosownie do § 2 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości określonej w  § 1 projektu 
uchwały.” 
 

 W imieniu Prezydenta Miasta, zwrócił się o podjęcie uchwały. 

 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 

   

  Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy 
al. Józefa Piłsudskiego w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/ - została 
przyjęta jednogłośnie (28 głosami za). 

 
Ad. 18. 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
przy ul. Aleksandra Jagiellończyka w Rzeszowie /druk nr XLVIII/6/2009 
 

/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 27 do protokołu/. 

Zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na wydzierżawienie dotychczasowym 
dzierżawcom, tj. Pani Barbarze Ciąpale, Pani Katarzynie Kurzępa -  Dedo i Panu Piotrowi 
Dedo na okres 3 lat część nieruchomości o pow. 56 m2, stanowiącej  własność Gminy Miasto 
Rzeszów, położonej przy ul. Aleksandra Jagiellończyka w Rzeszowie, oznaczonej jako część 
działki nr 922 obr. 219 obj. Kw. 59117, z przeznaczeniem na dojazd do działek nr 921/1  
i 921/2 w obr. 219.” „Stosownie do § 2 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na odstąpienie 
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości określonej  
w  § 1 projektu uchwały.” 
 

 W imieniu Prezydenta Miasta, zwrócił się o podjęcie uchwały. 

 

 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

 



 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 

 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy 
ul. Aleksandra Jagiellończyka w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/ - 
została przyjęta jednogłośnie (26 głosami za). 

 
 
 
 
 
Ad. 19. 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
przy ul. Kasprowicza w Rzeszowie /druk nr XLVIII/7/2009/. 
 

/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 28 do protokołu/. 

Zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na wydzierżawienie dotychczasowemu 
dzierżawcy, tj. Panu Janowi Pierzchała zam. 35-118 Rzeszów ul. Solarza 9/6 okres 3 lat  
nieruchomości położonej w Rzeszowie przy ul. Kasprowicza, na której usytuowany jest 
pawilon handlowo – usługowy, oznaczonej jako działka nr 564/4 w obr. 207,  pow. 179 m2, 
obj. Kw. 98813, stanowiącej  własność Gminy Miasto Rzeszów.” „Stosownie do § 2 projektu 
uchwały: „Wyraża się zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości określonej w  § 1 projektu uchwały.” 
 
 W imieniu Prezydenta Miasta, zwrócił się o podjęcie uchwały. 
 

  P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 

 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy 
ul. Kasprowicza w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta 
jednogłośnie (27 głosami za). 

 

Ad. 20. 

 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienia od żądania 
zwrotu bonifikaty /druk nr XLVIII/8/2009/. 

/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 29 do protokołu/. 



Zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 2 przy ul. Szopena 16  
w Rzeszowie nabytego od Gminy Miasta Rzeszowa aktem notarialnym Rep. A. nr 1345 z dnia 
10.09.2008 r. przez Bogdana i Kazimierę Kędzierskich w przypadku dokonania darowizny 
tego lokalu na rzecz Moniki Pałki.”  
 
W imieniu Prezydenta Miasta, zwrócił się o podjęcie uchwały. 
 
 
  P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienia od żądania 
zwrotu bonifikaty /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta 
jednogłośnie (27 głosami za).  
 
 

Ad. 21. 
  
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta Ofiar Katynia w Rzeszowie /druk nr XLVIII/9/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 30 do protokołu/. 
 
Zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na wydzierżawienie dotychczasowym 
dzierżawcom, tj. Pani Anieli Marszałek oraz Panu Bogusławowi Kwater prowadzącym 
działalność gospodarczą pod nazwą „MERCATOR”  na okres 3 lat  nieruchomości o pow.  
15 m2, stanowiącą własność Gminy Miasto Rzeszów, położoną przy ul.   
Ofiar Katynia w  Rzeszowie, oznaczoną jako część działki nr 1079/4 5 obr. 213 obj. Kw. 
28330, zabudowaną kioskiem handlowym.” Stosownie do § 2 projektu uchwały: „Wyraża się 
zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 
nieruchomości określonej w  § 1 projektu uchwały.” 
 
 W imieniu Prezydenta Miasta, zwrócił się o podjęcie uchwały. 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy 
ul. Ofiar Katynia w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta 
jednogłośnie (28 głosami za). 
 



 
Ad. 22. 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności przejazdu  
i przechodu /druk nr XLVIII/10/2009/.  
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 31 do protokołu/. 
 
Zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na odpłatne obciążenie nieruchomości 
położonych w obrębie 212 oznaczonych jako działki: 
- 409 obj. Kw. RZIZ/00024707/6, 
- 344 obj. Kw. RZIZ/00024707/6, 
- 341/2 obj. Kw. Nr 104271,  
stanowiących własność Gminy Miasto Rzeszów, służebnością przejazdu i przechodu od ulicy 
Potokowej na rzecz każdoczesnych właścicieli działki nr 341/6 w obr. 212. Przebieg trasy 
służebności przedstawia załącznik do niniejszej uchwały.”  
 
Pan Wiceprezydent dodał, że  przebieg trasy służebności, o której mowa w projekcie uchwały 
pokrywa się z przebiegiem drogi projektowanej w tym rejonie.  
 
 W imieniu Prezydenta Miasta, zwrócił się o podjęcie uchwały. 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Z uwagi na  brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu  
i przechodu /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (27 
głosami za). 
 
 
Ad. 23. 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
przy ul. Ofiar Katynia /druk nr XLVIII/11/2009/. 

/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 32 do protokołu/. 

Zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na wydzierżawienie dotychczasowemu 
dzierżawcy, tj. Pani Ewie Jędrzejczyk na okres 3 lat  nieruchomość o pow. 20 m2, stanowiącą 
własność Gminy Miasto Rzeszów, położoną przy ul.  Ofiar Katynia w  Rzeszowie, oznaczoną 
jako część działki nr 1079/4  obr. 213 obj. Kw. 28330, zabudowaną kioskiem handlowym.” 
Stosownie do § 2 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości określonej w  § 1 projektu 
uchwały.” 



 
W imieniu Prezydenta Miasta, zwrócił się o podjęcie uchwały. 
 
 
  P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy 
ul. Ofiar Katynia /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie 
(27 głosami za). 
 
 
Ad. 24. 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie nieruchomości położonej przy ul. Mikołajczyka w Rzeszowie /druk nr 
XLVIII/12/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 33 do protokołu/. 
 
Zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na wydzierżawienie dotychczasowemu 
dzierżawcy, tj. Pani Teresie Wróbel na czas nieoznaczony części nieruchomości o pow. 23 m2, 
położonej przy ul. Mikołajczyka w Rzeszowie, oznaczonej jako część działki nr 1303/4 w obr. 
213, zabudowanej boksem garażowym, obj. Kw. 51813, stanowiącej własność Gminy Miasto 
Rzeszów.” Stosownie do § 2 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości określonej w  § 1 
projektu uchwały.” 
 
W imieniu Prezydenta Miasta, zwrócił się o podjęcie uchwały. 
 
 
  P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości położonej przy ul. Mikołajczyka w Rzeszowie /w wersji 
zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (28 głosami za). 
 
 
Ad. 25. 
 



 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
w Rzeszowie /druk nr XLVIII/28/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 34 do protokołu/. 
 
Zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na wydzierżawienie w drodze przetargu   
na czas nieoznaczony nieruchomości stanowiących własność Gminy miasto Rzeszów, 
oznaczonych jako: 
– część działki nr 936/9 w obr. 213 o pow. 1 m2, położonej przy Al. Wyzwolenia obj. Kw. 20695, 
 – część działki nr 661/20  w obr. 207 o pow. 1 m2,  położonej przy Al. Piłsudskiego obj. Kw. 
    120311”.  
  

W imieniu Prezydenta Miasta, zwrócił się o podjęcie uchwały. 
 
 
  P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (27 
głosami za). 
 
Ad. 26. 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości położonej przy ul. Chopina w Rzeszowie /druk nr XLVIII/29/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 35 do protokołu/. 
 
W imieniu Prezydenta Miasta wniósł autopoprawkę do treści przedłożonego projektu 
uchwały: w § 1 skreślić wyrazy „na czas nieoznaczony” i w ich miejsce wprowadzić wyrazy 
„na okres 30 lat.” 
Zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na wydzierżawienie Filharmonii im. 
Artura Malawskiego w Rzeszowie na okres 30 lat  nieruchomości o pow. 537 m2, położonej 
przy ul. Chopina w Rzeszowie, oznaczonej jako działka nr 2007 w obr. 207, obj. Kw. 15527, 
stanowiącej własność Gminy Miasto Rzeszów.” Stosownie do § 2 projektu uchwały: „Wyraża 
się zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 
nieruchomości określonej w  § 1 projektu uchwały.” 
 
W imieniu Prezydenta Miasta, zwrócił się o przyjęcie uchwały wraz z autopoprawką. 
 
 
  P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 



 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości położonej przy ul. Chopina w Rzeszowie /wraz  
z autopoprawką/ - została przyjęta jednogłośnie (31 głosami za). 
 
 
 
Ad. 27. 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych  
w Rzeszowie /druk nr XLVIII/30/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 36 do protokołu/. 
 
Zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na wydzierżawienie dotychczasowemu 
dzierżawcy, tj. „RUCH” S.A. w Warszawie, ul. Wronia 23 Oddział w Rzeszowie, ul. Asnyka 7 
na okres 3 lat nieruchomości stanowiące własność Gminy miasto Rzeszów oznaczone jako: 
1/ część działki nr 1185/1 w obr. 213 o pow. 10 m2, położona przy ul. Spiechowicza 
     w Rzeszowie,  obj. Kw. 35242, zabudowana kioskiem handlowym nr 154,    
2/ część działki nr 1171/14 w obr. 213 o pow. 9 m2, położona przy ul. Broniewskiego 
     w Rzeszowie,  obj. Kw. 16778, zabudowana kioskiem handlowym nr 204,    
3/ część działki nr 936/9 w obr. 213 o pow. 18 m2, położona przy ul. Ofiar Katynia 
     w Rzeszowie,  obj. Kw. 20695, zabudowana kioskiem handlowym nr 63,    
4/ część działki nr 514/10 w obr. 208 o pow. 9  m2, położona przy ul. Wierzbowej 
     w Rzeszowie,  obj. Kw. RZIZ/00044933/5 , zabudowana kioskiem handlowym nr 201”.,    
 
W imieniu Prezydenta Miasta, zwrócił się o przyjęcie przedłożonego projektu uchwały. 
 
 
  P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 
 
   Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych  
w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (30 
głosami za). 
 
 
Ad. 28. 
 
 P. Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 



zmiany nr 174/1/2009 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 42/99, 
obowiązującego przy ul. Zielone Wzgórze w Rzeszowie /druk nr XLVIII/24/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem i załącznikiem graficznym stanowi załącznik 
nr 37 do protokołu/. 
 
Pani Dyrektor poinformowała, że zgodnie z § 2 projektu uchwały: „Zmiana planu obejmuje 
teren oznaczony symbolem MN2 na rysunku Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 42/99, obowiązującego przy ul. Zielone Wzgórze w Rzeszowie,  
o powierzchni około 5,5 ha, określony konturem na dołączonym do niniejszej uchwały 
załączniku graficznym”.   Stosownie do uzasadnienia do projektu uchwały: „.Przedmiotem 
opracowania zmiany planu jest ustalenie zasad zabudowy i zagospodarowania terenów,  
w związku z nowymi potrzebami i uwarunkowaniami występującymi na terenie objętym 
zmianą, a wynikłymi po uchwaleniu miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 
Nr 42/99, obowiązującego przy ul. Zielone Wzgórze w Rzeszowie. W związku z likwidacją 
gazociągu i potrzebami lokalnej społeczności , wnoszącej o zmianę zapisów ustaleń 
dotyczących działek będących ich własnością w zakresie dopuszczenia lokalizacji zabudowy 
bliżej drogi dojazdowej niż zostało to zapisane w obowiązującym planie (linia zabudowy 
uzależniona od oddziaływania gazociągu). 
Przeprowadzona analiza zasadności przystąpienia do sporządzenia zmiany planu i stopnia 
zgodności przewidywanych rozwiązań z ustaleniami Studium, a także informacja od Polskiego 
Górnictwa i Gazownictwa S.A. wykazała, że możliwe jest przesunięcie linii zabudowy zgodnie 
z wnioskiem. W związku z powyższym uzasadnione jest opracowanie zmiany planu.”     
 
W imieniu Prezydenta Miasta, Pani Dyrektor zwróciła się o przyjęcie przedłożonego projektu 
uchwały. 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Przestrzennej pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
  
 Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany nr 
174/1/2009 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 
42/99, obowiązującego przy ul. Zielone Wzgórze w Rzeszowie /w wersji 
zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (28 głosami za). 
 
Ad. 29. 
 
 P. Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XLIII/718/2008 Rady Miasta Rzeszowa z dnia 25 listopada 2008 r. w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 172/11/2008 
„Nad Zalewem” w Rzeszowie /druk nr XLVIII/25/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem i załącznikiem graficznym stanowi załącznik 
nr 38 do protokołu/. 



 
Pani Dyrektor poinformowała, że zgodnie z § 1 projektu uchwały: W Uchwale Nr 
XLIII/718/2008 Rady Miasta Rzeszowa z dnia 25 listopada 2008 r. w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 172/11/2008 
„Nad Zalewem” w Rzeszowie, wprowadza się następujące zmiany:  

1) § 2 otrzymuje brzmienie: <<Plan obejmuje obszar o powierzchni ok. 235 ha, położony 
w rejonie zalewu Wisłoka w Rzeszowie, określony na załączniku graficznym>>, 

2) Załącznik graficzny, o którym mowa w pkt 1 stanowi załącznik do niniejszej uchwały.”   
 
Pani Dyrektor uzasadniła, że: „W związku z  wszczętym przez Wojewodę Podkarpackiego 
postępowaniem ldz. NK.II.-0911-162/08 z dnia 22 grudnia 2008 r. zmierzającym do 
stwierdzenia nieważności Uchwały Nr XLIII/718/2008 Rady Miasta Rzeszowa z dnia  
25 listopada 2008 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 172/11/2008 „Nad Zalewem” w Rzeszowie,  
w kontekście art. 14 ust. 3 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, dokonano korekty granicy obszaru objętego opracowaniem planu 
miejscowego wg załączonego do niniejszej uchwały załącznika graficznego.  
W dniu 30 grudnia 2008 r. organ nadzoru przyjął wyjaśnienia dotyczące zasady określenia 
granic obszaru objętego MPZP Nr 172/11/2008, zalecając jednocześnie korektę granicy od 
strony południowej obszaru planu – wzdłuż rowu melioracyjnego  do ul. Podkarpackiej.”      
 
W imieniu Prezydenta Miasta, Pani Dyrektor zwróciła się o przyjęcie przedłożonego projektu 
uchwały. 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Przestrzennej pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/718/2008 Rady Miasta 
Rzeszowa z dnia 25 listopada 2008 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 
172/11/2008 „Nad Zalewem” w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/ - 
została przyjęta jednogłośnie (30 głosami za). 
 
 

 Ustalono, że pkt 30 – projekt uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego 
powstania Interaktywnego Centrum Edukacji Naukowo – Technicznej w Rzeszowie – 
zostanie rozpatrzony w dalszej części obrad. 

 
Ad. 31. 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa - z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały  zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rzeszowa 
w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, szkół i placówek 



oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Miasto Rzeszów przez podmioty niezaliczane 
do sektora finansów publicznych /druk nr XLVIII/32/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 39 do protokołu/. 

 

Poinformował, że stosownie do uzasadnienia do projektu uchwały: „W dniu 21 lipca 2008 
roku do ewidencji szkół i placówek niepublicznych została wpisana Niepubliczna 
Specjalistyczna Poradnia Wczesnego Wspomagania Rozwoju w Rzeszowie. Poradnia ta ma 
na celu zapewnić psychoruchowy i społeczny rozwój dziecka, od chwili wykrycia 
niepełnosprawności do podjęcia nauki w szkole. W dniu 29 września 2008 roku osoba 
prowadząca w/w poradnię złożyła wniosek o przyznanie dotacji na 2009 rok. W związku  
z powyższym  uchwałę należy uzupełnić o w/w podmiot, co umożliwi przekazywanie dotacji od 
2009 roku, w związku z art., 4 ustawy z dnia 25 lipca 2008 roku o zmianie ustawy o systemie 
oświaty, ustawy – Karta Nauczyciela oraz ustawy o postępowaniu w sprawach nieletnich”. 
 
W imieniu Prezydenta miasta zwrócił się o przyjęcie przedłożonego projektu uchwały.    
 

 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Edukacji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie 
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, szkół i placówek 
oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Miasto Rzeszów przez 
podmioty niezaliczane do sektora finansów publicznych /w wersji 
zaproponowanej/- została przyjęta jednogłośnie (24 głosami za). 
 
Ad. 13. 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący  Rady Miasta – w imieniu Rady Miasta 
powitał członków zespołu przygotowującego projekt badawczy pn. „Dziecko rzeszowskie 
2008”,  w osobach: 
- prof. dr. hab. Kazimierza Obodyńskiego, 
- prof. U. Rz. dr. hab. Wojciecha Czarnego, 
- dr Ewy Nowosad – Sergeant, 
- dr. Sławomira Drozda, 
- dr.   Bartosza Czarnoty, 
- dr. Roberta Czaji, 
- dr. Pawła Ostrowskiego. 

 

  P. Robert Czaja – w imieniu zespołu badawczego przedstawił projekt „Dziecko 
rzeszowskie 2008 - zdjęcia antropometryczne budowy somatycznej, sprawności motorycznej, 
częstości występowania wad postawy ciała i charakterystyki sposobu odżywania dzieci  



i młodzieży w wieku 7 – 18 lat miasta Rzeszowa w 2008 roku” oraz wyniki z analizy 
dokonanych badań. 

/Projekt „Dziecko rzeszowskie 2008” stanowi załącznik nr  40 do protokołu/.  
 
Poinformował, że zespół badawczy,  po dokonaniu badań,  za zasadne uważa: 
-połączenie antropometrycznych badań rozwoju dojrzewania fizycznego i badań rozwoju 
 psychicznego z oceną poziomu i przebiegu rozwoju sprawności motorycznej, a także 
 dojrzewania  emocjonalnego dzieci i młodzieży w tzw. wieku rozwojowym, 
-wprowadzenie do programów nauczania nowego przedmiotu: edukacja zdrowotna lub 
 promocja zdrowia, 
-do programu nauczania we wszystkich szkołach miasta Rzeszowa wprowadzić zajęcia 
 dotyczące zasad prawidłowego żywienia. 
 
Kończąc prezentację projektu badawczego, zaproponował skierowanie w/w dokumentu do 
dalszych prac w merytorycznych Komisjach Rady Miasta. Równocześnie zapewnił  
o gotowości zespołu do udziału w w/w pracach  i chęci dalszej współpracy. W imieniu 
zespołu badawczego podziękował władzom Miasta Rzeszowa za przyznanie środków 
finansowych, które umożliwiły zrealizowanie projektu „Dziecko rzeszowskie 2008”.   
  
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – podziękował zespołowi 
badawczemu za dokonanie prezentacji projektu „Dziecko rzeszowskie 2008”,  
zdiagnozowanie zjawisk rozwojowych organizmu dzieci i młodzieży oraz opracowanie 
wyników z analizy dokonanych badań. Zwrócił uwagę,  że w/w materiał  mógłby stanowić 
kolejny element do strategii rozwiązywania problemów społecznych na terenie miasta 
Rzeszowa. Równocześnie wyraził zadowolenie, stwierdzając, że omawiany projekt stanowi  
wymierny efekt współpracy samorządu Miasta Rzeszowa z lokalnym środowiskiem 
naukowym. Zadeklarował chęć dalszej współpracy, wyrażając przekonanie, że współpraca ta 
będzie  przebiegać z korzyścią dla miasta i jego mieszkańców.   
 
 
 P. Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta – stwierdziła: „To nie jest 
materiał dla lekarzy. To jest materiał dla naszej świadomości, a przede wszystkim dla 
dyrektorów szkół i nauczycieli wychowania fizycznego. Z tego, co wiem, Wydział Zdrowia ma 
przekazać projekt „Dziecko rzeszowskie 2008” dyrektorom szkół, celem zapoznania  
i wypracowania propozycji wniosków w tym temacie. Zwracam się do Państwa z apelem, aby 
zaprezentowany materiał nie pozostał tylko „na półkach”. Dlatego za celowe uważam 
skierowanie dokumentu do dalszych prac w trzech Komisjach: Komisji Zdrowia, Komisji 
Sportu i Komisji Edukacji, celem wypracowania wspólnych wniosków. ” 
 
  
 Radny P. Sławomir Gołąb -  wskazał na zasadność skierowania projektu „Dziecko 
rzeszowskie 2008” do Komisji Zdrowia, Komisji Sportu oraz Komisji Edukacji, celem 
wypracowania konkretnych wniosków i zadań do realizacji, np. wprowadzenie w szkołach 
obowiązkowych zajęć z gimnastyki korekcyjnej, pogadanek, wydanie broszury pod 
patronatem Wydziału Zdrowia Urzędu Miasta.  
 
 



 Radny P. Józef Pytlak – odnosząc się do przedłożonego projektu „Dziecko 
rzeszowskie 2008”, stwierdził, że jest to za obszerny dokument, zwłaszcza jeśli chodzi  
o  wstęp i przypisy (piśmiennictwo). Zwrócił uwagę, że podane tabele, jak i wykresy 
praktycznie we wszystkich przypadkach zostały zdublowane. Jego zdaniem, projekt „Dziecko 
rzeszowskie 2008” zawiera zbyt dużo zagadnień teoretycznych, a za mało „konkretów”. 
Następnie powiedział: „Dobrze, że taka praca się ukazała i że Miasto chce na tym polu 
współpracować z naukowcami. Potrzeba tu jednak więcej konkretów, żeby zainteresować całe 
społeczeństwo, a szczególnie młodzież.”       
 
 
 P. Robert Czaja – odnosząc się do wypowiedzi Radnego P. Józefa Pytlaka, 
stwierdził: „Nie zgadzam się z teorią, którą Pan tutaj przedstawił. Po pierwsze, każda praca 
naukowa wymaga wstępu i odniesienia się do różnych autorów i literatury. Po drugie, dla 
każdego nauczyciela wychowania fizycznego wstęp nie stanowi „niewiadomej” czy też nowej 
dziedziny wiedzy. Natomiast, jeżeli chodzi o tabele, wykresy i siatki centylowe, to jedno różni 
się znacznie od drugiego. Przedstawiliśmy wyniki w formie siatek centylowych, dlatego że 
siatka centylowa określa bardzo dokładnie normy rozwojowe dzieci i młodzieży miasta 
Rzeszowa i stanowi podstawowy instrument do oceny dziecka. Wyznaczając osobnika na 
siatce centylowej w sposób bardzo dokładny i precyzyjny orientujemy się o aktualnym 
poziomie rozwoju danej cechy na tle rówieśników kalendarzowych.” 
 
 
 Radna P. Małgorzata Rączy – zauważyła, że wynikiem projektu „Dziecko 
rzeszowskie 2008”  winno być opracowanie odpowiednich programów mających na celu 
przeciwdziałanie zdiagnozowanym zagrożeniom, np.  wady postawy u dzieci i młodzieży. 
Ponadto za zasadne uznała wprowadzenie w szkołach, np. w ramach lekcji wychowawczych,  
pogadanek  na temat zdrowego stylu życia, w tym zasad zdrowego żywienia. Zaproponowała 
podjęcie działań zachęcających dyrektorów szkół do korzystania ze środków Miejskiego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania 
Narkomanii i Przemocy w szerszym niż dotychczas zakresie.                 
 
 
 Radny P. Jerzy Maślanka – nie zgodził się z krytycznymi uwagi  Radnego P. Józefa 
Pytlaka na temat przedłożonego projektu „Dziecko rzeszowskie 2008”. Za celowe uznał 
skierowanie w/w materiału  do dalszej pracy w Komisji Zdrowia, Komisji Sportu i Komisji 
Edukacji Rady Miasta Rzeszowa, celem przeanalizowania i wypracowania wniosków w tym 
temacie. Zapytał, czy przewiduje się kontynuowanie w/w projektu badawczego.     
 
 
 P. Robert Czaja – odpowiadając  na pytanie Radnego P. Jerzego Maślanki, 
powiedział: „Jeśli chodzi o projekt „Dziecko rzeszowskie 2008”, zrobiliśmy dopiero początek. 
Żeby przeprowadzić bardziej szczegółowe, bardziej wnikliwe analizy, badania te muszą być 
kontynuowane przez następne lata. Dopiero na podstawie takich badań możemy stworzyć 
normy rozwojowe dla dziecka rzeszowskiego, tak jak to jest w innych regionach kraju.”   
W imieniu członków zespołu badawczego zadeklarował gotowość do udziału w pracach 
Komisji Rady Miasta, celem udzielania stosownych wyjaśnień, oraz chęć dalszej współpracy.     
 
 
 Radny P. Antoni Kopaczewski – w związku z tym, iż przeprowadzone badania 
wykazały, że wysoki odsetek dzieci i młodzieży ma wady postawy, wskazał na pilną potrzebę 



podjęcia działań profilaktycznych i korekcyjnych. Stwierdził, że bardzo ważną kwestią 
byłoby także uświadomienie młodzieży oraz odpowiednie postępowanie pedagogiczne  
i edukacyjne w zakresie prozdrowotnego stylu życia.       
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – w imieniu władz Miasta 
Rzeszowa podziękował zespołowi badawczemu za dokonanie prezentacji projektu „Dziecko 
rzeszowskie 2008”.  Równocześnie ponowił deklarację dalszej współpracy. Stwierdził, że 
przedłożony materiał będzie przedmiotem dalszych prac merytorycznych Komisji Rady 
Miasta.    
 
 
Ad. 32. 

  P. Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa -  z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta 
Rzeszowa Nr XVIII/275/2007 z dnia 25 września 2007 r. z późn. zm. w sprawie ustalenia 
najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w złotych, 
stanowiących podstawę sporządzenia tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia 
zasadniczego dla pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach 
organizacyjnych Miasta Rzeszowa /druk nr XLVIII/33/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 41 do protokołu/. 
 
Pani Dyrektor uzasadniła, że: „zgodnie z art. 39 ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. w sprawie 
pracowników samorządowych, pracodawca samorządowy, w tym kierownik jednostki 
organizacyjnej miasta, jaką jest Biuro Rozwoju Miasta Rzeszowa, zobowiązany jest do 
opracowania regulaminu wynagradzania dla pracowników jednostki. W regulaminie tym 
określa się m.in. stawki wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników jednostki. Do 
ustalenia stawek wynagrodzenia zasadniczego, zgodnie z przepisami rozporządzenia Rady 
Ministrów z dnia 2 sierpnia 2005 r. w sprawie zasad wynagradzania pracowników 
samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych jednostek samorządu 
terytorialnego, potrzebne są dwie wartości: wartość jednego punktu w złotych i wartość 
najniższego wynagrodzenia zasadniczego w tabeli. Według § 3 ust. 4 w/w rozporządzenia 
wartość jednego punktu w złotych ustala pracodawca w porozumieniu z radą gminy, 
stosownie do swoich możliwości finansowych. 
W związku z tym,  po rozpoznaniu możliwości finansowych jednostki, wnosi o zmianę wartości 
jednego punktu dla Biura z 7 zł na 9 zł.” 
 
W imieniu Prezydenta Miasta, Pani Dyrektor zwróciła się o przyjęcie przedłożonego projektu 
uchwały.      
 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Przestrzennej pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Radny P. Andrzej Dec – odnosząc się do projektu uchwały, zaproponował ustalenie 
wartości jednego punktu dla Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa w wysokości 10 zł. 



 
 
 P. Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – odpowiadając , 
wyjaśniła, że po rozpoznaniu możliwości finansowych wniosła o  zmianę wartości jednego 
punktu dla Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa z 7 zł na 9 zł. Powyższe jest dostosowane do 
przepisów rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 2 sierpnia 2005 r. w sprawie zasad 
wynagradzania pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych 
jednostek samorządu terytorialnego. 
 
 
 Radny P. Adolf Gubernat – zapytał, czy w innych jednostkach organizacyjnych 
Miasta Rzeszowa przewidziano podobne regulacje płac. Poruszył kwestię niskich zarobków 
pracowników pomocy społecznej i placówek edukacyjnych.    
 
 
 P. Marcin Stopa – Sekretarz Miasta Rzeszowa – odpowiadając na pytanie Radnego 
P. Adolfa Gubernata, wyjaśnił, że 1 stycznia 2009 r. weszła w życie nowa ustawa  
o pracownikach samorządowych. Projekt rozporządzenia do w/w ustawy nie przewiduje 
regulacji punktowych, jeśli chodzi o wynagrodzenie pracowników zatrudnionych  
w jednostkach organizacyjnych jednostek samorządu terytorialnego. W/w projekt zakłada, że 
wysokość wynagrodzeń będzie określana w regulaminach wewnętrznych poszczególnych 
jednostek.   
 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Rzeszowa Nr 
XVIII/275/2007 z dnia 25 września 2007 r. z późn. zm. w sprawie ustalenia 
najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w 
złotych, stanowiących podstawę sporządzenia tabeli miesięcznych stawek 
wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników samorządowych 
zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Miasta Rzeszowa /w wersji 
zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (24 głosami za). 
 
Ad. 33. 
 
 P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawił  projekt uchwały w sprawie dopłat do 1 m3 odprowadzanych 
ścieków /druk nr XLVIII/34/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 42 do protokołu/. 
 
Poinformował, że zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Ustala się dopłatę z budżetu Miasta 
Rzeszowa w wysokości 2,16 zł brutto do ceny 1 m3  ścieków odprowadzanych z gospodarstw 
domowych położonych na terenie Miasta Rzeszowa, obowiązującej dla Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej „EKO – STRUG” Sp. z o.o. z/s w Tyczynie, ul. Kościuszki 6.” 
 
Stosownie do uzasadnienia do projektu uchwały: „zgodnie z art. 24 ust. 6 ustawy z dnia  
7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, 



rada gminy posiada kompetencje do ustalenia dopłat do jednej, wybranych lub wszystkich 
taryfowych grup odbiorców usług w zakresie doprowadzania wody i odprowadzania ścieków. 
Na terenie Miasta Rzeszowa usługi w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków świadczą 
Miejskie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Rzeszowie, Zakład 
Gospodarki Komunalnej i Usług Wielobranżowych „GO-KOM” Spółka z o.o. w Boguchwale 
oraz od 1 stycznia 1009 r. Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej „EKO – STRUG” Sp. 
z o.o. z/s w Tyczynie , ul. Kościuszki 6. 
Zważywszy, że cena za 1 m3 odprowadzanych ścieków obowiązujących dla MPWiK  Spółka  
z o.o. wynosi 2,99 zł brutto, zaś cena za 1 m3 obowiązująca dla Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej „EKO -  STRUG” Sp. z o.o. z/s w Tyczynie, ul. Kościuszki 6, wynosi 5,15 zł 
brutto, zasadnym jest ujednolicenie cen za odprowadzanie ścieków dla wszystkich 
mieszkańców Miasta Rzeszowa poprzez ustalenie dopłaty do 1 m3 odprowadzanych ścieków 
dla Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej „EKO – STRUG” Sp. z o.o. z/s w Tyczynie, ul. 
Kościuszki 6, w wysokości 2,16 zł brutto.” 
 
W imieniu Prezydenta Miasta zwrócił się o przyjęcie przedłożonego projektu uchwały. 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:    
     
 Uchwała w sprawie dopłat do 1 m3 odprowadzanych ścieków  
/w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (22 głosami za). 
 
Ad. 34. 
 
 P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miasto 
Rzeszów, przedstawionych przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Usług Wielobranżowych 
„GO-KOM” w Boguchwale Sp. z o.o. /druk nr XLVIII/35/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 43 do protokołu/. 
 
Poinformował, że zgodnie z § 1 projektu uchwały:  „Odmawia się zatwierdzenia taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 
Miasto Rzeszów, przedstawionych przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Usług 
Wielobranżowych „GO-KOM” w Boguchwale Sp. z o.o. na okres od 16 marca 2009 r. do  
15 marca 2010 r.” Dodał, że powody odmowy zatwierdzenia taryf są szczegółowo opisane  
w uzasadnieniu do przedłożonego projektu uchwały.  
 
W imieniu Prezydenta Miasta zwrócił się o przyjęcie przedłożonego projektu uchwały. 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 



 
 Radny P. Stanisław Rusinek – poinformował, że na początku stycznia br. 
mieszkańcy Osiedla Zwięczyca otrzymali od Spółki „GO-KOM” zawiadomienie, że  
w związku z odrzuceniem przez Radę Miasta taryfy  za wodę i ścieki, odpłatność za te media 
będzie naliczana w wysokości 11,18 zł. Z uwagi na powyższe poprosił o informację, w jakiej 
wysokości mieszkańcy Osiedla Zwięczyca mają faktycznie regulować należności za wodę  
i ścieki. Zapytał, czy taryfy za wodę i ścieki ustalone dla mieszkańców Rzeszowa obowiązują 
także mieszkańców Zwięczycy. Jeżeli tak, to kto będzie ponosił koszty różnicy wysokości 
opłat.  
 P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – odnosząc się do wypowiedzi 
Radnego P. Stanisława Rusinka, odpowiedział: „W całym Rzeszowie mieszkańcy będą płacić 
za wodę i ścieki tyle samo. Zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu wodę i zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków, tylko rada gminy może ustalać wysokość opłat za wodę i ścieki.  
W związku z tym wezwanie do zapłaty, wystawione przez Spółkę „GO-KOM”, jest bezprawne. 
Poza tym, taryfy za wodę i ścieki, przedstawione przez „GO-KOM”, obejmują okres od  
16 marca 2009 r. do 15 marca 2010 r. Pojawia się więc pytanie, na jakiej podstawie zostały 
podniesione te opłaty? - Nie ma żadnych podstaw prawnych, bo z ustawy wynika, że póki nie 
ma nowej taryfy, to obowiązuje stara, a stara taryfa nie obowiązywała na takim poziomie. 
Ponadto, jeżeli zostanie wystawiona taka faktura, to zgodnie z ustawą o zbiorowym 
zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym  odprowadzaniu ścieków, mamy obowiązek ukarać  
„GO – KOM” do 15 % rocznego obrotu za rok 2008.”  
 
 
 Radna P. Małgorzata Rączy – zwróciła się o rozważenie możliwości wystąpienia 
Miasta do Spółki „GO-KOM” z propozycją dzierżawy sieci kanalizacyjnej, która znajduje się 
na terenie Rzeszowa. Argumentowała, że powyższe rozwiązanie byłoby w interesie 
mieszkańców.  
 
 
 P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – nawiązując do wypowiedzi 
Radnej P. Małgorzaty Rączy, poinformował, że w lipcu 2008 r. zostało wystosowane pismo 
do Spółki „GO-KOM” w sprawie zakupu całej sieci. Pismo to pozostało bez odpowiedzi. 
Następnie, we wrześniu 2008 r. zostało wystosowane kolejne pismo w sprawie dzierżawy 
sieci, które również pozostało bez odpowiedzi.  
 
 
 Radny P. Artur Berłowski – optował za podjęciem przedłożonej uchwały. 
Równocześnie podziękował Prezydentowi Miasta Rzeszowa za podejmowane działania  
w interesie mieszkańców Osiedla Zwięczyca. Przypomniał, że 30 grudnia 2008 r. Rada 
Miasta Rzeszowa podjęła uchwałę dotyczącą  dopłat z budżetu Miasta Rzeszowa do 1 m3 

odprowadzanych ścieków dla Spółki „GO-KOM”, która jest obowiązująca. Krytycznie ocenił 
działalność Spółki „GO-KOM”, wskazując równocześnie na zasadność zakupu sieci 
kanalizacyjnej za kwotę pomniejszoną o środki z Programu SAPARD, Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz środki, które wpłynęły od mieszkańców.       
 
 
 Rada Miasta Rzeszowa nie wyraziła sprzeciwu wobec propozycji zabrania głosu przez 
Przewodniczącego Rady Osiedla Zwięczyca.  
 
 



 P. Janusz Micał – Przewodniczący Rady Osiedla Zwięczyca – odczytał stanowisko 
Zarządu Rady Osiedla Zwięczyca: <<Zarząd Rady Osiedla Zwięczyca wyraża serdeczne 
podziękowanie Panu Prezydentowi Tadeuszowi Ferencowi i jego służbom za zdecydowaną 
postawę i obronę interesów mieszkańców Osiedla Zwięczyca w sprawie naliczania opłat za 
wodę i ścieki przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Usług Wielobranżowych „GO-KOM”  
w Boguchwale Sp. z. o .o. Jednocześnie wyrażamy oburzenie i niezadowolenie ze sposobu,  
w jaki w/w firma poinformowała mieszkańców Osiedla o wysokości cen za świadczone usługi. 
W tym momencie należy podkreślić, że „GO-KOM”  uwzględnił również cenę za wodę, której 
nie dostarcza, bo zajmuje się tym MPWiK. Prosimy Pana Prezydenta Tadeusza Ferenca 
również o podjęcie działań mających na celu przejęcie sieci kanalizacyjnej na terenie Osiedla 
Zwięczyca, ponieważ zaistniała sytuacja może w przyszłości powodować kolejne wybuchy 
społecznego niezadowolenia.>>  
Dodał, że podobne stanowisko zajmie Rada Osiedla Zwięczyca na swym najbliższym 
posiedzeniu.  
Krytycznie ocenił działalność „GO-KOM”, wskazując m.in. na liczne nieprawidłowości  
stwierdzone podczas przeprowadzanych kontroli.    
 
 
 P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – nawiązując do uwag 
zgłoszonych podczas dyskusji, podkreślił, że cały czas toczą się  rozmowy na temat  przejęcia 
sieci od Spółki „GO-KOM”. Zapewnił, że władzom miasta zależy na rozwiązaniu w/w 
problemu. Nadmienił, że ostatnio pojawiła się propozycja dotycząca przejęcia Spółki  
„GO-KOM” i jej zadań przez MPWiK.     
 
 
 Radny P. Jerzy Jęczmienionka – odnosząc się do wypowiedzi przedmówców, 
zaproponował zorganizowanie spotkania, z udziałem Prezydenta Miasta Rzeszowa, Prezesa 
MPWiK-u, Prezesa „GO-KOM” oraz zainteresowanych radnych, celem omówienia  
zgłoszonych problemów i przedstawienia propozycji ich rozwiązania. 
  
 
 Radny P. Bogusław Sak -  nawiązując do dyskusji, stwierdził, że działania 
podejmowane przez Prezydenta Miasta w kwestii usług świadczonych przez Spółkę  
„GO-KOM”, są zasadne. Jego zdaniem, propozycja Radnego P. Jerzego Jęczmienionki 
dotycząca zorganizowania spotkania, jest przedwczesna. Do tematu spotkania można 
powrócić po rozwiązaniu  problemów związanych z przejęciem sieci kanalizacyjnej od Spółki 
„GO-KOM” na rzecz Miasta.      
 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Miasto Rzeszów, przedstawionych przez Zakład Gospodarki 
Komunalnej i Usług Wielobranżowych „GO-KOM” w Boguchwale  
Sp. z o.o. /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta większością  
24 głosów, przy 1 głosie przeciwnym, bez głosów wstrzymujących.  
 
Ad. 35. 



 
 P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za 
usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz 
opróżniania bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych /druk nr XLVIII/36/2009/.        
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 44 do protokołu/. 
 
Poinformował, że stosownie do § 1 projektu uchwały: Ustala się górne stawki opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi odbierania odpadów komunalnych 
oraz opróżniania pojemników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych  
w następującej wysokości: 
1/ odbiór odpadów komunalnych z nieruchomości z terenu Gminy Miasto Rzeszów  
     – w wysokości 90 zł za 1m3, 
2/  opróżnianie pojemników bezodpływowych i ich transport z nieruchomości z terenu Gminy  
    Miasto Rzeszów do stacji zlewowej – 50 zł za 1 m3. 
Zgodnie z  § 2 projektu uchwały: „Górną opłatę za usługi, o których mowa w  § 1 ustala się  
w wysokości 45 zł za 1 m3, jeżeli opłaty komunalne są zbierane i odbierane w sposób 
selektywny.”  Paragraf 3 projektu uchwały stanowi: Opłaty za usługi, o których mowa w  § 1 
pkt 1 i § 2 ustala się w wysokości proporcjonalnej do wielkości pojemników, w których 
zbierane są odpady.” 
 
W imieniu Prezydenta Miasta zwrócił się o przyjęcie przedłożonego projektu uchwały. 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował,   że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:        
 
 Uchwała w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi  
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
oraz opróżniania bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych  
/w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (25 głosami za). 
 
Ad. 36. 
 
 P. Marcin Stopa – Sekretarz Miasta Rzeszowa – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia w Gminie Rzeszów jednostki pomocniczej  
– Osiedla pod nazwą „Biała”. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 45 do protokołu/. 
 
Dodał, że przedłożony projekt uchwały w całości uwzględnia inicjatywę mieszkańców byłego 
sołectwa Biała z Gminy Tyczyn odnośnie utworzenia jednostki pomocniczej – Osiedla pod 
nazwa „Biała”. 
 



W imieniu Prezydenta Miasta, Pan Sekretarz zwrócił się o przyjęcie przedłożonego projektu 
uchwały. 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował,   że Komisja 
Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi  pozytywnie zaopiniowała 
w/w projekt uchwały. 
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:        
 
   Uchwała w sprawie utworzenia w Gminie Rzeszów jednostki 
pomocniczej – Osiedla pod nazwą „Biała” /w wersji zaproponowanej/ - 
została przyjęta jednogłośnie (26 głosami za). 
 
Ad. 37. 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania numeru porządkowego Szkole 
Podstawowej /druk nr XLVIII/4/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 46 do protokołu/. 
 
Poinformował, że stosownie do § 1 projektu uchwały: „Szkole Podstawowej przy ul. Miłej 58 
w Rzeszowie nadaje się numer porządkowy 9.’”  
 
W imieniu Prezydenta Miasta zwrócił się o przyjęcie przedłożonego projektu uchwały. 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Edukacji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Radny P. Andrzej Dec – poprosił o wyjaśnienie odnośnie § 2  projektu uchwały,  
w którym mowa o tym, że traci moc uchwała Nr XLVII/758/2008 Rady Miasta Rzeszowa  
z dnia 30 grudnia 2008 r.  w sprawie nadania numeru porządkowego Szkole Podstawowej.   
 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – wyjaśnił, że uchwała Nr 
XLVII/758/2008 Rady Miasta Rzeszowa z dnia 30 grudnia 2008 r. stanowiła, że Szkole 
Podstawowej przy ul. Kardynała Karola Wojtyły w Rzeszowie nadaje się numer  
porządkowy 9. Natomiast w przedłożonym projekcie uchwały proponuje się zmianę siedziby 
szkoły z ulicy Kardynała Karola Wojtyły na ulicę Miłą, w związku z tym, że główne wejście 
do placówki znajduje się od strony ulicy Miłej. 
 
 
 P. Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta – zapytała, czy 
propozycja, o której mowa w przedłożonym projekcie uchwały została uzgodniona  
z mieszkańcami byłego sołectwa Biała.   
 



 
 P. Zbigniew Bury – Dyrektor Wydziału Edukacji – odpowiedział, że przedłożony 
projekt uchwały został przygotowany na wniosek dyrektora szkoły. Logicznym jest, aby 
siedziba szkoły była przyporządkowana do ul. Miłej, przy której znajduje się główne wejście 
do budynku.  
 
 
 Przystąpiono do głosowania:        
 
 Uchwała w sprawie nadania numeru porządkowego Szkole 
Podstawowej /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (24 
głosami za). 
 
Ad. 38. 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wyłączenia XII Liceum Ogólnokształcącego  
z Zespołu Szkół Mechanicznych w Rzeszowie, zmiany siedziby XII Liceum 
Ogólnokształcącego w Rzeszowie oraz utworzenia Zespołu Szkół Ogólnokształcących Nr 4  
w Rzeszowie /druk nr XLVIII/14/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 47 do protokołu/. 
 
W przedłożonym projekcie uchwały proponuje się: 
- wyłączenie XII Liceum Ogólnokształcącego z Zespołu Szkół Mechanicznych z dniem  
   31 sierpnia 2009 r., 
-  zmianę  siedziby  XII  Liceum  Ogólnokształcącego z ul. Hetmańskiej 45 a w Rzeszowie na  
   ul. Rejtana w Rzeszowie z dniem 1 września 2009 r., 
-  utworzenie    z    dniem   1    września    2009    r.   Zespołu  Szkół Ogólnokształcących Nr 4   
   w Rzeszowie, w skład którego wchodzą Gimnazjum Nr 7 im. Króla Jana III Sobieskiego  
   w Rzeszowie i XII Liceum Ogólnokształcące w Rzeszowie, 
-  ustalenie   siedziby   Zespołu   Szkół   Ogólnokształcących   Nr   4   w   Rzeszowie  przy  ul.   
   Rejtana 30, 
- nadanie statutu Zespołowi  Szkół  Ogólnokształcących Nr 4 w Rzeszowie. 
Ponadto, zgodnie z § 6, przedłożonego projektu uchwały, traci moc Uchwała Nr 
XXXIX/676/2008 Rady Miasta Rzeszowa z dnia 28 października 2008 r. w sprawie zamiaru 
likwidacji XII Liceum Ogólnokształcącego.    
 
W imieniu Prezydenta Miasta zwrócił się o przyjęcie powyższego projektu uchwały.  
 
        
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował,  że Komisja 
Edukacji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Radny P. Adolf Gubernat – odnosząc się do projektu uchwały, powiedział: 
„Chciałem zwrócić uwagę na fakt, że w tej chwili głęboki niż demograficzny wchodzi do szkół 
ponadgimnazjalnych. Z tej racji zlikwidowaliśmy zresztą dość dużo tzw. liceów profilowanych 
w różnych szkołach zawodowych, i to było dobre rozwiązanie. Projekt dotyczący 
przeniesienia siedziby XII Liceum Ogólnokształcącego do nowego, dużego obiektu  przy ul. 



Rejtana 30, w którym mieści się Gimnazjum Nr 7, i przeprowadzenia naboru uczniów  
w nowym miejscu,  jest  również dobry, ale ryzykowny. Ryzyko polega na tym, że coraz mniej 
młodzieży przechodzi z gimnazjów do szkół ponadgimnazjalnych. Dlatego mam prośbę, żeby 
zwrócić szczególną uwagę na kwestię rekrutacji do szkół ponadgimnazjalnych. Chodzi o to, 
żeby ograniczyć w jakiś sposób przepełnienie w szkołach, które rzeczywiście mają dobrą 
renomę, typu I, IV, II, III Liceum Ogólnokształcące, na rzecz tych liceów, które już w tej 
chwili mają kłopoty z naborem. W związku z powyższym, uważam, że należy wzmocnić 
czuwanie nad rekrutacją, nad rozsądnym zabezpieczeniem odpowiedniej ilości młodzieży  
w poszczególnych szkołach i w poszczególnych obiektach szkolnych. Będzie to duże wyzwanie 
stojące przed administracją oświatową, także w zakresie hamowania zapędów dyrektorów 
szkół, którzy z natury rzeczy zainteresowani są, żeby mieć jak najwięcej oddziałów u siebie. 
Chciałem też zwrócić uwagę, że projekt przeniesienia siedziby XII Liceum 
Ogólnokształcącego do obiektu  przy ul. Rejtana 30, w którym mieści się Gimnazjum Nr 7,  
i przeprowadzenia naboru uczniów w nowym miejscu wiąże się równocześnie z tym, że będzie 
mniej oddziałów w innych liceach ogólnokształcących, które i tak w tej chwili mają duże 
problemy z naborem do klas pierwszych.” 
 
 
 Radna P. Małgorzata Rączy – pozytywnie odniosła się do przedłożonego projektu 
uchwały, apelując o „danie szansy nowej szkole na wypracowanie dobrej renomy”.  
 
 
 Radna P. Marta Niewczas – wskazała na potrzebę opracowania polityki odnośnie 
naboru uczniów do liceów ogólnokształcących.  
 
 
 P. Henryk Wolicki  - Zastępca Prezydenta Miasta – stwierdził, że uwagi  
i spostrzeżenia zgłoszone przez radnych podczas dyskusji, są zasadne. Zapewnił, że zostaną 
one wzięte pod rozwagę przy wykonywaniu zadań przez  Wydział Edukacji Urzędu Miasta 
Rzeszowa.    
 
 
 Przystąpiono do głosowania:      
 
 Uchwała w sprawie wyłączenia XII Liceum Ogólnokształcącego  
z Zespołu Szkół Mechanicznych w Rzeszowie, zmiany siedziby XII Liceum 
Ogólnokształcącego w Rzeszowie oraz utworzenia Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących Nr 4 w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/ - została 
przyjęta większością 22 głosów, bez głosów przeciwnych, przy 1 głosie 
wstrzymującym. 
 
Ad. 39. 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego  
Nr XI w Rzeszowie /druk nr XLVIII/31/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 48 do protokołu/. 
 



Poinformował, że zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Podejmuje się zamiar likwidacji z dniem 
31 sierpnia 2009 r. Licem Profilowanego Nr XI w Rzeszowie.” Stosownie do  § 2 projektu 
uchwały: „Szkoła, o której mowa w § 1, wchodzi w skład Zespołu Szkół Samochodowych im. 
Obrońców Westerplatte przy ul. Warszawskiej 26 w Rzeszowie.” 
 
W imieniu Prezydenta Miasta zwrócił się o przyjęcie powyższego projektu uchwały.  
 
 
        P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował,  że Komisja 
Edukacji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego Nr XI 
w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie (22 
głosami za). 
 
Ad. 39 a. 
 
 P. Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji 
projektów w ramach „Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.” 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 49 do protokołu/. 
 
Poinformował, że zgodnie z § 1 projektu uchwały: „1. Rada Miasta Rzeszowa wyraża wolę 
przystąpienia do realizacji projektów w ramach „Programu operacyjnego Kapitał Ludzki” 
Priorytet IX rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach, Działanie 9.4 Wysoko 
wykwalifikowane kadry systemu oświaty. 2. Zakres rzeczowy projektów określa załącznik do 
niniejszej uchwały.”   
 
W imieniu Prezydenta Miasta zwrócił się o przyjęcie powyższego projektu uchwały.  
 
 
        P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował,  że Komisja 
Edukacji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała  w sprawie przystąpienia do realizacji projektów w ramach 
„Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki” /w wersji zaproponowanej/ - 
została przyjęta jednogłośnie (22 głosami za). 
 
Ad. 40. 
 



 P. Luciana Rozborska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej –  
z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rzeszowie /druk nr XLVIII/23/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 50 do protokołu/. 
 
Pani Dyrektor wyjaśniła, że: „Kolejne zmiany przepisów i wprowadzenie w życie nowych 
zadań z zakresu zabezpieczenia socjalnego różnych grup społecznych, zlecanych do realizacji 
ośrodkom pomocy społecznej, wymuszają dostosowywanie struktur organizacyjnych tych 
jednostek do aktualnych potrzeb, umożliwiających sprawne i kompetentne załatwianie 
indywidualnych spraw mieszkańców. Statut Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Rzeszowie przyjęty Uchwałą Rady Miasta Rzeszowa Nr XII/178/2007 z dnia 24 kwietnia 
2007 r. wymaga wprowadzenia wielu istotnych zmian, które powodują konieczność 
przedstawienia wysokiej Radzie nowego projektu Statutu. Projekt zawiera nie tylko zmiany 
wynikające w wprowadzonych zmian w ustawie o pomocy społecznej dotyczących kompetencji 
gminy i powiatu (zadania o charakterze obowiązkowym, zadania własne, zadania zlecone  
z zakresu administracji rządowej), ale również realizowanych przez Ośrodek zadań 
wynikających z innych ustaw. Zawiera zmiany struktury organizacyjnej Ośrodka 
dostosowującej się do konieczności usprawnienia obiegu dokumentów – wprowadzenie 
elektronicznego obiegu korespondencji, bezpieczeństwa informacji i systemów 
komputerowych i, co bardzo istotne, przystąpienie w 2007 r. do realizacji projektów  
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013 Europejskiego Funduszu 
społecznego współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej.” 
 
W imieniu Prezydenta Miasta, Pani Dyrektor zwróciła się o przyjęcie przedstawionego 
projektu uchwały. 
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Rodziny i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:           
 
 Uchwała w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta 
jednogłośnie (24 głosami za). 
 
 
Ad. 41. 
 
 P. Lesław Bańdur – Dyrektor Biura Obsługi Informatycznej  
i Telekomunikacyjnej -  z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały  
w sprawie utworzenia stowarzyszenia pn. „Podkarpacka Sieć Szerokopasmowa” /druk nr 
XLVIII/13/2009/. 
 
/Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 51 do protokołu/. 
 



Pan Dyrektor poinformował, że stosownie do § 1 projektu uchwały: „Gmina Miasto Rzeszów 
wraz z Powiatem Łańcuckim, Gminą Miastem Dębica oraz Gminą Miastem Sanok tworzy 
stowarzyszenie jednostek samorządu terytorialnego pn.” Podkarpacka Sieć 
Szerokopasmowa”, zwane dalej Stowarzyszeniem.” 
 
Następnie zwrócił się do Rady Miasta z prośbą o przyjęcie przedstawionego projektu uchwały 
i wyznaczenie przedstawicieli Gminy Miasto Rzeszów w Komitecie Założycielskim 
Stowarzyszenia pn. „Podkarpacka Sieć Szerokopasmowa”. Równocześnie zgłosił kandydaturę 
Prezydenta Miasta Rzeszowa Pana Tadeusza Ferenca.  
 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 Radni P. Bogusław Sak i Waldemar Szumny – zgłosili kandydaturę Radnego  
P. Andrzeja Deca. 
 
 
 Radny P. Andrzej Dec – wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Kandydatury Prezydenta Miasta Rzeszowa Pana Tadeusza Ferenca  
oraz Radnego P. Andrzeja Deca na przedstawicieli Gminy Miasto Rzeszów 
w Komitecie Założycielskim Stowarzyszenia pn. „Podkarpacka Sieć 
Szerokopasmowa” – zostały przyjęty jednogłośnie (27 głosami za). 
 
   Uchwała  w sprawie utworzenia stowarzyszenia pn. „Podkarpacka 
Sieć Szerokopasmowa” – została przyjęta większością 27 głosów, bez głosów 
przeciwnych, przy 1 głosie wstrzymującym. 
       
Ad. 42. 
 
 P. Lesław Bańdur -– Dyrektor Biura Obsługi Informatycznej  
i Telekomunikacyjnej -  z upoważnienia Prezydenta Miasta Rzeszowa przedstawił 
informację dotyczącą realizacji projektu pn. „Budowa regionalnej sieci szerokopasmowej 
aglomeracji rzeszowskiej RESMAN w Rzeszowie i sieci wojewódzkiej WiMAX. 
 
/Informacja stanowi załącznik nr 52 do protokołu/. 
 
 
 Radny P. Andrzej Dec – powiedział: „Mam takie pytanie. Pamiętacie Państwo, że 
ten nasz poprzedni projekt spotkał się z zarzutem naruszania konkurencji na rynku. Stąd 
używane przez Pana Dyrektora Bańdura sformułowanie internet socjalny. Ta nowa 
technologia, jak rozumiem, zapewnia większą przepustowość, większe możliwości, a więc 
jeszcze bardziej pogarsza warunki konkurencji. Czy tutaj nie ma jakiejś sprzeczności  



z wymogami unijnymi, która o tę konkurencję stara się dbać? Czy mamy świadomość, jakie  
będą skutki? Jak to widzimy? Jaka jest idea tego rozwiązania?” 
 
 
 P. Lesław Bańdur – Dyrektor Biura Obsługi Informatycznej  
i Telekomunikacyjnej -  odnosząc się do wypowiedzi Radnego P. Andrzeja Deca, stwierdził: 
„Pan Radny słusznie zauważył, że jako Miasto Rzeszów byliśmy prekursorem w skali całego 
kraju odnośnie uruchomienia tak dużej instalacji, ponad stu kilkudziesięciu hotspotów dla 
mieszkańców, właśnie z internetem socjalnym. Pragnę poinformować, że w maju ub. r. 
byliśmy kontrolowani przez Urząd Komunikacji Elektronicznej pod kątem 
wypromieniowanych mocy i przepłynności dla internetu socjalnego. Podczas tej kontroli, 
przez miesiąc, praktycznie wszystkie nasze instalacje w szkołach zostały badane w sposób  
bardzo dokładny i szczegółowy. Równocześnie Urząd Komunikacji Elektronicznej starał się 
sprawdzić, jakie jest stanowisko Unii Europejskiej odnośnie internetu socjalnego.  Unia 
stwierdza jednoznacznie, że owszem takie podejście jest jak najbardziej adekwatne pod 
warunkiem, że wypromieniowywane w częstotliwościach przepłynności nie będą przekraczać 
dwóch Megabitów. My w tej chwili mamy ok. 512 kilobitów, czyli mniej więcej 4-krotnie 
mniejszą przepłynność, która po włączeniu hotspotów WiMAX-owych będzie mogła być 
zwiększona dla mieszkańców. Zwiększając przepływności, zwiększając jakość usługi dla 
mieszkańców, nadal możemy pozostawać w definicji internetu socjalnego, z punktu widzenia 
Unii Europejskiej. Tutaj, na dzień dzisiejszy, nie ma żadnego zagrożenia. Proszę zwrócić 
uwagę, że oczywiście z czasem te przepłynności, ponieważ internet jako technologia coraz 
bardziej się rozwija, dla użytkowników są coraz większe. Myślę, że za jakieś 5 czy 6 lat 
również te 2 Megabity będą stopniowo przez Unię zwiększane.” 
 
 
 Radny P. Zdzisław Daraż  -  zapytał, czy jest możliwość przekazywania transmisji 
telewizyjnych w ramach internetu socjalnego.       
 
 
 P. Lesław Bańdur – Dyrektor Biura Obsługi Informatycznej  
i Telekomunikacyjnej – odpowiadając na pytanie Radnego P. Zdzisława Daraża, wyjaśnił: 
„W hotspotach telewizji internetowej nie będzie. Na dzień dzisiejszy są takie ograniczenia 
stawiane internetowi socjalnemu, że transmisje telewizyjne powinny pozostać w gestii 
operatorów komercyjnych. Musimy dostosować się do tych wymogów. W ramach internetu  
socjalnego mogą być realizowane inne proste usługi, które nie są zagrożeniem konkurencji.” 
 
 
Ad. 30. 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta –  w imieniu Rady Miasta 
powitał P. Tomasza Michalskiego – Prezesa Stowarzyszenia „EKSPLORES” 
 
 
 Radny P. Robert Kultys – w imieniu wnioskodawców przedstawił projekt uchwały  
w sprawie stanowiska dotyczącego powstania Interaktywnego Centrum Edukacji Naukowo – 
Technicznej w Rzeszowie. 
 
/Tekst projektu uchwały stanowi załącznik nr 53 do protokołu/. 
 



Poinformował, że intencją przedłożonego projektu uchwały jest „wyrażenie zainteresowania 
we współuczestniczeniu Miasta w powołaniu i prowadzeniu Interaktywnego Centrum 
Edukacji Naukowo – Technicznej w Rzeszowie”. Wyjaśnił, że placówka, której mowa  
w projekcie uchwały byłaby nowoczesną placówką edukacyjną, ukierunkowaną na 
interaktywny model edukacji, stanowiący uzupełnienie standardowego systemu oświaty. 
Interaktywne Centrum Edukacji Naukowo – Technicznej, poprzez udostępnianie urządzeń  
i eksponatów, umożliwiałoby samodzielne przeprowadzanie doświadczeń lub obserwowanie 
zjawisk w zakresie nauk przyrodniczych i technicznych. Podstawowym celem 
funkcjonowania placówki byłoby zwiększenie zainteresowania nauką, szczególnie w kierunku 
technicznym. Ponadto utworzenie tego typu placówki w Rzeszowie, będącym znaczącym 
ośrodkiem przemysłu lotniczego i informatycznego, stanowiłoby niezwykle ważny element  
w procesie przygotowania zawodowego młodzieży. Przyczyniłoby się także do trwałego 
umocnienia wizerunku miasta innowacyjnego. 
 
W imieniu wnioskodawców zwrócił się o przyjęcie przedłożonego projektu uchwały.  
      
 
  P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta –  poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
Stwierdził, że osobiście uważa, że powstanie Interaktywnego Centrum Edukacji Naukowo - 
Technicznej to duża szansa dla Rzeszowa, z której warto skorzystać. W związku  
z powyższym opowiedział się za przyjęciem projektu uchwały, równocześnie proponując 
wniesienie poprawki, polegającej na poszerzeniu zapisu § 1, który winien brzmieć 
następująco: „Rada Miasta Rzeszowa wyraża zainteresowanie we współuczestniczeniu Miasta 
Rzeszów w powołaniu i prowadzeniu Interaktywnego Centrum Edukacji Naukowo – 
Technicznej w Rzeszowie. Projekt ICENT to przedsięwzięcie, którego celem jest utworzenie  
w Rzeszowie nowoczesnej placówki edukacyjnej, ukierunkowanej na interaktywny model 
edukacji, stanowiący uzupełnienie standardowego systemu oświaty. Placówka realizować 
będzie sensoryczny, interaktywny model edukacji poprzez udostępnianie urządzeń  
i eksponatów umożliwiających samodzielne przeprowadzanie doświadczeń lub obserwowanie 
zjawisk i obowiązujących praw natury w zakresie nauk przyrodniczych oraz technicznych. 
Podstawowym celem funkcjonowania placówki jest zwiększenie zainteresowania nauką, 
edukacją, pokazanie jak ciekawym i intrygującym procesem może być poznawanie tajemnic 
natury oraz jak interesujące może być samo uczenie się. Dodatkowo istotnym elementem jest 
wskazywanie obszaru nauki i techniki jako miejsca realizacji kariery zawodowej.  
Rada Miasta Rzeszowa wyraża głębokie przekonanie, iż utworzenie tego typu placówki na 
terenie miasta, będącego znaczącym ośrodkiem przemysłu lotniczego i informatycznego  
w Polsce, będzie stanowić niezwykle ważny element w procesie przygotowywania kadr dla 
tego rodzaju przemysłu. Przyczynić się również może do trwałego umocnienia wizerunku 
miasta innowacyjnego.” 
 
 
 Radny P. Robert Kultys – w imieniu wnioskodawców pozytywnie odniósł się do 
treści poprawki do projektu uchwały, wnosząc o potraktowanie jej jako autopoprawki.    
 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 



 Uchwała w sprawie stanowiska dotyczącego powstania 
Interaktywnego Centrum Edukacji Naukowo – Technicznej w Rzeszowie 
/wraz z autopoprawką/ - została przyjęta jednogłośnie (27 głosami za). 
 
Ad. 43. 
 
 P. Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił informację pt. 
„Ocena stanu powietrza na terenie miasta Rzeszowa”. 
 
/Informacja stanowi załącznik nr 54 do protokołu/. 
 
 
 Radna P. Józefa Winiarska – poruszyła problem zanieczyszczania powietrza,  
głównie na osiedlach domów jednorodzinnych, w okresie zimowym. Wskazała, że związane 
jest to przede wszystkim ze spalaniem paliw stałych, często gorszej jakości,  i spalaniem 
śmieci w piecach domowych. Zapytała, jakie działania podejmowane są w celu eliminowania 
w/w uciążliwości, rzutujących na warunki życia i poziom zdrowotny mieszkańców Rzeszowa. 
 
 
 P. Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta – odpowiedział, że  
w Rzeszowie, tak jak w innych miastach, obowiązuje zakaz spalania domowych śmieci  
i odpadów. Prezydent Miasta w trosce o ciągłą poprawę stanu środowiska na terenie 
Rzeszowa, a także po licznych interwencjach mieszkańców, podjął decyzję o upoważnieniu 
Straży Miejskiej do dokonywania kontroli, czym mieszkańcy ogrzewają swoje domy. 
Kontrole prowadzone są zwłaszcza na osiedlach domów jednorodzinnych.    
 
 
 Radny P. Artur Berłowski – wskazał na potrzebę podjęcia działań w kierunku 
zainteresowania mieszkańców segregacją śmieci oraz montażem kolektorów słonecznych.  
Zaproponował zwiększenie ilości kontenerów na śmieci na terenie miasta. Zgłosił problem 
nieprzyjemnego zapachu z kanalizacji, jaki ma miejsce na ulicy Wetlińskiej i Starowiejskiej. 
 
 
 Radna P. Maria Korczowska – poruszyła problem zanieczyszczania powietrza  
w rejonie ul. Hetmańskiej.  Złożyła interpelację  o następującej treści: „Proszę  
o sprawdzenie emisji dymów (w miarę możliwości) powstałych w czasie grzewczym  
w domkach jednorodzinnych znajdujących się przy ul. Króla Augusta  
w Rzeszowie.  Mam podejrzenia, że w piecach tych domków spalane jest  wszystko, co się da.” 
 
 
 Radny P. Andrzej Dec – zwrócił się o przedstawienie informacji na temat 
dopuszczalnego poziomu zanieczyszczeń. Odnosząc się do treści przedłożonej informacji, 
zapytał: „Czy projekt „Programu Ochrony Powietrza dla strefy Miasto Rzeszów”, 
opracowywany przez Zarząd Województwa, który ma być przedstawiony Prezydentowi Miasta 
Rzeszowa do zaopiniowania, zostanie także przedstawiony Radzie Miasta do zapoznania? Czy 
będziemy mieli okazję do podyskutowania nad tym dokumentem. Kto potem będzie ten 
program wdrażał i za jakie pieniądze? Jak rozumiem, jeśli uchwałę podejmie Sejmik, to 
pewnie on powinien znaleźć środki, ale być może w tym programie będą również jakieś 
zadania czy zobowiązania w stosunku do Miasta. Nie bardzo widzę tytuł do tego, że nas 
Marszałek mógł do czegoś zobowiązywać, ale może jest gdzieś jakiś przepis, który takie 



możliwości stwarza. Czy znamy już jakieś precedensy? Czy gdziekolwiek w Polsce tego typu 
działania zostały uchwalone i podjęte, żebyśmy mogli się do tego odnieść, czy chcemy robić 
podobnie? Czy są jakieś doświadczenia, z których warto skorzystać? Czy ktoś już takie rzeczy 
próbował robić i z jakim skutkiem? Z dużą satysfakcją stwierdziłem, że dzisiaj w zmianie 
budżetowej przewidzieliśmy środki na budowę centralnego ogrzewania w części budynków 
przy ul. Dąbrowskiego. To jest krok we właściwym kierunku. Pewnie w centrum miasta to jest 
stosunkowo proste, bo jest zasilanie z Elektrociepłowni, ale w osiedlach peryferyjnych 
złożonych w domków, jest to trudniejsze. Póki co, jest to także  możliwe w obiektach MZBM-u,  
w budynkach prywatnych nie tak bardzo.  Jest to cała gama zagadnień. Moim zdaniem, trzeba 
czekać na ten projekt, który przygotowuje Marszałek. Wtedy, mam nadzieję, będzie okazja do 
dyskusji na ten temat.” 
 P. Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta – odnosząc się do wypowiedzi 
Radnego P. Andrzeja Deca, poinformował, że jeśli chodzi o pomiar pyłu PM10, dopuszczalna 
norma przekroczeń wynosi 40 µg/m3. W Rzeszowie średnioroczna norma nie została 
przekroczona. Przekroczenie odnosi się tylko do normy dobowej. Zapewnił, że projekt 
„Programu Ochrony Powietrza dla strefy Miasto Rzeszów”, który jest opracowywany przez 
Zarząd Województwa, zostanie przedłożony pod obrady Rady Miasta Rzeszowa, celem 
omówienia.  
 
 
 P. Stanisław Homa – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa – 
nawiązując do wypowiedzi Radnego P. Andrzeja Deca, poinformował, że w ramach 
„Programu Ochrony Powietrza dla strefy Miasto Rzeszów”, o którym mowa w przedłożonej 
informacji, zostanie zaproponowany harmonogram rzeczowo – finansowo – czasowy, którego 
wdrożenie winno zapewnić zmniejszenie ponadnormatywnego poziomu stężeń pyłu PM10  
do co najmniej poziomu dopuszczalnego i stabilne utrzymanie go na takim poziomie. Należy 
oczekiwać, że opracowany Program zwiększy zakres i skuteczność prowadzonych dotychczas 
działań, a jednocześnie stworzy możliwość poszukiwania dodatkowych źródeł finansowania 
na ich realizację. Dodał, że podobny Program został opracowany trzy lata temu dla 
Przemyśla.  
 
 
 Radny P. Antoni Kopaczewski – zwrócił uwagę na potrzebę podejmowania działań 
w kierunku edukacji proekologicznej i zachęcania mieszkańców do instalowania pieców 
gazowych. 
 
 
 Radny P. Zdzisław Daraż – wskazał na celowość podejmowania działań w kierunku 
zainteresowania mieszkańców montażem instalacji wykorzystujących źródła energii 
odnawialnej.  
 
 
 Radna P. Jadwiga Stręk – złożyła interpelację o treści: „Proszę o sprawdzenie umów 
dotyczących wywozu śmieci z posesji prywatnych. Brak koszy (kubłów) na śmieci powoduje, iż 
wszystkie odpady są spalane w piecach.” 

Ad. 44. 

Wykaz zarządzeń Prezydenta miasta Rzeszowa od 30 grudnia 2008 r. do 27 stycznia 2009 r. 
stanowi załącznik nr 55 do protokołu/.  
 



Nie zgłoszono uwag do w/w materiału. 
 
 
Ad. 45. 
Zapytania i interpelacje. 
 
1/ 
Interpelacja Nr XLVIII/1/2009 – złożona w formie pisemnej 
 
 „W związku z planowanym rozpoczęciem remontu ul. Warszawskiej, proszę  
o rozważenie możliwości rozpoczęcia równoległej inwestycji – budowy ekranów 
dźwiękochłonnych wzdłuż remontowanej ulicy. Ulica Warszawska jest główną ulicą wylotową 
z miasta w kierunku Warszawy, po której poruszają się samochody osobowe oraz ciężarowe. 
Natężenie ruchu powoduje ogromny i uciążliwy dla mieszkańców Staromieścia hałas. 
Mieszkańcy wielokrotnie zwracali się z prośbą o budowę ekranów dźwiękochłonnych. Ulica 
Warszawska pozostanie jedyną główną ulicą, która nie zostanie wyposażona w ekrany. 
Osiedle Staromieście, które jest najstarszą dzielnicą miasta, zostałoby pokrzywdzone,  
a mieszkańcy narażeni na dyskomfort mieszkania w hałasie, którego natężenie w tej chwili 
kilkakrotnie przekracza dopuszczalne normy. Jako źródło sfinansowania inwestycji proponuje 
środki pozostałe po dofinansowaniu remontu ulicy z programu GAMBIT.”      
 

Autor: Radny Miasta Rzeszowa Sławomir Gołąb  

2/ 

Interpelacja Nr XLVIII/2/2009 – złożona w formie pisemnej 

 „W imieniu mieszkańców oraz Rady Osiedla Staromieście proszę o zagospodarowanie 
i wykonanie placu zabaw dla dzieci przy ul. Staromiejskiej. Inwestycja ta rozpoczęta  
w 2005 r. do tej pory nie została ukończona i teren przeznaczony pod plac zabaw jest w tej 
chwili nieużytkiem. Jest on ogrodzony i zabezpieczony i do zakończenia inwestycji wystarczy 
zakup zabawek i ich zamontowanie.” 

Autor: Radny Miasta Rzeszowa Sławomir Gołąb 

 

3/ 

Interpelacja Nr XLVIII/3/2009 – złożona w formie pisemnej 

 ”Proszę o rozważenie możliwości zwiększenia w budżecie miasta Rzeszowa środków 
przeznaczonych na budowę i doposażenie placów zabaw dla dzieci. Kwota 300 tys. zł jest 
kwotą zbyt niską w stosunku do potrzeb mieszkańców.  
Wnioskuję o 500 tys. zł z rezerwy budżetowej bądź kwot pozostałych z oszczędności  
z rozliczonych przetargów.” 

 
Autor: Radny Miasta Rzeszowa Sławomir Gołąb 
 

4/ 



Interpelacja Nr XLVIII/4/2009 – złożona w formie pisemnej 

 „Dotyczy protestu mieszkańców dzielnicy Przybyszówka obr. 222 terenu włączonego 
po 1 stycznia 2008 roku.  
Uprzejmie proszę o wyjaśnienie i odpowiedź, jaka będzie decyzja Pana Prezydenta Tadeusza 
Ferenca w sprawie wydania decyzji o lokalizacji inwestycji pn. „Budowa stacji bazowej 
Polskiej Telefonii Cyfrowej BTS58339.01”, polegającej na budowie wieży wraz z systemem   
anten nadawczo – odbiorczych oraz posadowienie kontenera u podnóża wieży wraz  
z zasilaniem w energię elektryczną na działce Ew. 2098 obr. 222. Sąsiedzi tej działki złożyli 
na ręce Pana Prezydenta prośbę o wydanie negatywnej decyzji, obawiając się negatywnego 
wpływu na ich zdrowie i realną utratę wartości ich działek. Identyfikując się z mieszkańcami, 
uprzejmie proszę w ich imieniu o wydanie negatywnej opinii w tej sprawie.” 
 
Autor: Radna Miasta Rzeszowa Małgorzata Rączy 
 

5/ 
Interpelacja Nr XLVIII/5/2009 – złożona w formie pisemnej 
 
 „P. Marzena Knap – Prezes Komitetu Ochrony Praw Dziecka zwróciła się z prośbą  
o rozwiązanie na terenie miasta problemu żebrzących dzieci. Zasugerowała utworzenie dla 
nich specjalnej świetlicy. Na sugestię, że dzieci te są specjalnie ustawiane do żebrania przez 
dorosłych – przeważnie obcokrajowców i w świetlicy przebywać nie będą – stwierdziła, że  
w takim razie trzeba się tym zająć – karać dorosłych mandatami?” 
 
Autor:  Radna Miasta Rzeszowa Maria Korczowska 
 
6/ 
Interpelacja Nr XLVIII/6/2009 – złożona w formie pisemnej 
 
 „Proszę o sprawdzenie emisji dymów (w miarę możliwości) powstałych w czasie 
grzewczym w domkach jednorodzinnych znajdujących się przy ul. Króla Augusta  
w Rzeszowie.  Mam podejrzenia, że spala się w piecach tych domków wszystko co się da.” 
 
Autor: Radna Miasta Rzeszowa Maria Korczowska 
 
 
7/ 
Interpelacja Nr XLVIII/7/2009 – złożona w formie pisemnej 
 
 „Mieszkańcy bloku znajdującego się przy ul. Króla Augusta 33 alarmują, że  
w mieszkaniu 20 lub 21 znajdującym się w tym bloku, jest melina. Lokatorzy tego mieszkania 
nie opłacają czynszu. Blok jest w zarządzie MZBM.” 
Autor: Radna Miasta Rzeszowa Maria Korczowska 
 
8/ 
Zapytanie Nr XLVIII/8/2009 – złożone w formie pisemnej 
 
 „Czy szkoła na Osiedlu Przybyszówka została przekazana Gminie Rzeszów przez 
wójta Gminy Świlcza?” 
 



Autorzy: Radni Miasta Rzeszowa Józefa Winiarska i Czesław Chlebek 
 
9/ 
Interpelacja Nr XLVIII/9/2009 – złożona w formie pisemnej 
 
 „Proszę o sprawdzenie umów dotyczących wywozu śmieci z posesji prywatnych. Brak 
koszy (kubłów) na śmieci powoduje, iż wszystkie odpady są spalane w piecach.” 
 
Autor: Radna Miasta Rzeszowa Jadwiga Stręk  
10/ 
Interpelacja Nr XLVIII/10/2009 – złożona w formie pisemnej 
 
„1.Od ul. Warszawskiej do ul. Miłocińskiej znajduje się przejście pod dwoma mostami 
     kolejowymi (przy budynku diagnostyki), nie ma tam oświetlenia. Czy możliwe jest 
    założenie lampy pomiędzy tymi mostami? 
2. Przy  zjeździe  z  ul.  Staromiejskiej  w  ul.  Skrajną,  w  prawą   stronę,  znajduje   się   słup 
   energetyczny. Czy można zainstalować lampę w kierunku ul. Skrajnej? 
3. Czy możliwe jest podanie, jakie są wpływy z podatków w dzielnicy Staromieście? 
4. Czy w ramach remontu ul. Warszawskiej przewidziana jest przebudowa skrzyżowania  z  ul.    
   Staromiejską i umieszczenie tutaj świateł (duża ilość wypadków). 
5.Czy przewidziane jest wykonanie dojazdu (w ramach remontu ul. Warszawskiej) z ul. 
   Bałuckiego do ul. Warszawskiej?” 
 
Autor:   Radna Miasta Rzeszowa Jadwiga Stręk 
 
11/ 
Interpelacja Nr XLVIII/11/2009 – złożona w formie pisemnej 
 
 „Jak przebiega, zapisana w budżecie miasta na rok 2009, rozbudowa szkoły 
specjalnej? Ze względu na bardzo złe warunki, w jakich odbywa się nauka w tej szkole  
i zgodnie z wnioskami Komisji  Edukacji zgłoszonymi na sesji budżetowej, inwestycję tę 
należy jak najszybciej realizować.” 
 
Autorzy:  Radni Miasta Rzeszowa Beata Ratajczak, Grzegorz Budzik, Jan Mazur, 
Bogusław Sak, Maria Korczowska, Mirosław Kwaśniak, Sławomir Gołąb, Witold 
Walawender, Jerzy Jęczmienionka, Waldemar Szumny, Jacek Adamowicz, Jadwiga 
Stręk, Antoni Kopaczewski 
 
12/ 
Zapytanie Nr XLVIII/12/2009 – złożone w formie pisemnej 
 
„1. Proszę o wyremontowanie pętli autobusowej 13, 30, 32 na Osiedlu Gen. Andersa. 
 2. Proszę o wyremontowanie przystanku autobusowego, a dokładnie przy zbiegu ulic al.    
    Wyzwolenia z ul. Okulickiego (nawierzchnia chodnika przy przystanku).   
3. Czy autobusy MPK zasilane gazem nie wyjeżdżają z bazy, gdyż są nieekonomiczne? 
4. Jak wygląda sytuacja w Związku Szkół Spożywczych? 
5. Jak wygląda sytuacja „Waltera” – hali w Rzeszowie? 
 
Autor: Radny Miasta Rzeszowa Jacek Adamowicz 
 



13/ 
Wniosek Nr XLVIII/13/2009 – złożony w formie pisemnej 
 
„1. Zwracam się z prośbą o zamontowanie lampy na jednej z ulic bocznych ulicy  Jarowej  na  
     terenie posesji Pana Żurek. 
2. Wnioskuję  o  4 słupy  ogłoszeniowe:  na  przystanku  obok  kościoła, na przystanku przy ul.  
    Karkonoskiej, na ulicy Zwięczyckiej obok MPWiK, na rondzie MPK 15 na ulicy Jarowej. 
3. Prosimy  o   zainteresowanie   remontem   Domu   Kultury   w   Zwięczycy   (zabezpieczenie  
   fundamentów oraz rozbudowa tego budynku). 
4. Prosimy o udrożnienie rowów melioracyjnych przy ul. Karkonoskiej oraz Beskidzkiej. 
5. Prosimy o naprawę drogi przy ul. Beskidzkiej i Karkonoskiej.” 
 
Autorzy: Radny Miasta Rzeszowa Artur Berłowski i Przewodniczący Rady Osiedla 
Zwięczyca Janusz Micał 
 
14/ 
Interpelacja Nr XLVIII/14/2009 – złożona w formie pisemnej 
 
 „Uprzejmie proszę o dokonanie przez służby Urzędu Miasta przeglądu stanu 
wykonania chodnika przy ulicy Podkarpackiej na Osiedlu Zwięczyca od skrzyżowania 
(szkoła) w kierunku miasta. Stan chodnika budzi duże zastrzeżenia (szczeliny). Druga sprawa 
to stan asfaltu na ulicy Zawiszy Czarnego, który to asfalt był ułożony w 2008 r. i już jest 
bardzo popękany.” 
 
Autor: Radny Miasta Rzeszowa Józef Pytlak     
 
15/ 
Wniosek Nr XLVIII/15/2009 – złożony w formie pisemnej 
 
„1. Zwracam  się  z  prośbą  o  możliwe  pilne  rozwiązanie  problemu niedostatecznej obsługi  
     Komunikacyjnej  (MPK)  części  al. Sikorskiego nowo przyłączonej (2/3 długości od strony     
     Rzeszowa).   Proponuję     zagęszczenie     kursów     w    godzinach    szczytu   porannego  
    i popołudniowego do granicy z Tyczynem (okolica mostu). 
2. Proszę  także  o  likwidację  ok.  4 m3    składowiska   azbestu   dachowego na końcu ulicy  
    Cz. Miłosza.” 
 
Autor: Radny Miasta Rzeszowa Stanisław Ząbek 
 
16/ 
Wniosek Nr XLVIII/16/2009 – złożony w formie pisemnej 
 
 „Proszę o pilny przegląd dróg utwardzonych tłuczniem na terenie Osiedla Biała – ul. 
Rodzinna, Wschodnia, Ruczajowa, Żródlana, dolna część ul. Widnokręgowej i uzupełnienie 
ubytków, celem doprowadzenia do w miarę dobrego stanu. 
Proszę również o zwiększenie ilości punktów selektywnej zbiórki odpadów na terenie Osiedla 
Biała.” 
 
Autor: Radny Miasta Rzeszowa Edmund Kalandyk 
 
17/ 



Wniosek Nr XLVIII/17/2009 – złożony w formie pisemnej 
 

 „Wnioskuję, aby Przewodniczący Rady Miasta zlecił Komisji Statutowej 
przeanalizowanie możliwości powołania dodatkowej stałej Komisji Rady Miasta ds. promocji, 
inwestycji i pozyskiwania funduszy. Oznaczałoby to zmianę zadań dotychczasowej Komisji 
Promocji, Kultury i Sportu.” 

Autor: Radny Miasta Rzeszowa Zdzisław Daraż  

18/ 

Interpelacja Nr XLVIII/18/2009 – złożona w formie ustnej 

 „Dowiedziałem się z prasy, że są u nas przedszkola, w których oddziały liczą 30 
dzieci. Nie wiem, na ile jest to prawda. Dlatego mam prośbę o przygotowanie zestawienia 
statystycznego, jak w Rzeszowie wygląda ta sytuacja.”    

Autor: Radny Miasta Rzeszowa Andrzej Dec 

 
/Interpelacje, zapytania i wnioski złożone w formie pisemnej stanowią załącznik nr 56 do 
protokołu/. 
 
 
 
Ad. 46. 
 
1/ 
 
 Przystąpiono do zatwierdzania protokołów z poprzednich sesji Rady Miasta 
Rzeszowa. 
 
 
 Rada Miasta Rzeszowa przyjęła bez uwag: 
 
- Protokół Nr XLII/1/2008 z XLII nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej  
   w dniu 20 listopada 2008 r.  
 
- Protokół Nr XLIV/1008 z XLIV sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu  
    25 listopada 2008 r. 
 
 
2/ 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że na 
podstawie § 51 ust. 3 Statutu Miasta Rzeszowa dokonał sprostowania oczywistej pomyłki  
w treści przyjętej Uchwały Nr XLVII/750/2008 Rady Miasta Rzeszowa z dnia  
30 grudnia 2008 r. w sprawie budżetu na 2009 rok.  Wyjaśnił, że sprostowanie dotyczyło 
korekty załącznika nr 21 „Dotacje dla podmiotów niezaliczanych do sektora finansów 
publicznych”, w związku z zaistniałym oczywistym błędem pisarskim. 
 



/Wyjaśnienie do Uchwały Nr XLVII/750/2008 Rady Miasta Rzeszowa z dnia 30 grudnia 
2008 roku w sprawie budżetu na 2009 rok – stanowi załącznik nr 57 do protokołu/. 
 
 
3/ 
 
 Następnie Pan Przewodniczący zapoznał radnych z harmonogramem stałych sesji 
Rady Miasta Rzeszowa na 2009 r. /załącznik nr 58 do protokołu/.      
 Na XLVIII sesji odbytej w dniu 27 stycznia 2009 roku Rada 
Miasta Rzeszowa podjęła następujące uchwały: 
 
 
1.Uchwała Nr XLVIII/759/2009 – w   sprawie  uzupełnienia   składu   osobowego    Komisji  
Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi Rady Miasta Rzeszowa.  
 
2.Uchwała Nr XLVIII/760/2009 - w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji   
Ekonomiczno – Budżetowej Rady Miasta Rzeszowa.  
 
3.Uchwała Nr XLVIII/761/2009 - w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji 
Gospodarki Przestrzennej Rady Miasta Rzeszowa.  
 
4.Uchwała Nr XLVIII/762/2009 - w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji 
Gospodarki Komunalnej Rady Miasta Rzeszowa.  
 
5.Uchwała Nr XLVIII/763/2009 - w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 rok.  
 
6.Uchwała Nr XLVIII/764/2009 - w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla 
własnego „in blanco”.  
 
7.Uchwała Nr XLVIII/765/2009 - w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok.  
 
8.Uchwała Nr XLVIII/766/2009 - w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Powiatowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok.  
 
9.Uchwała Nr XLVIII/767/2009 - w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Powiatowego 
Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym na 2009 rok.  
 
10.Uchwała Nr XLVIII/768/2009 - w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania  
w Rzeszowskiej Spółdzielni Mieszkaniowej  
 
11.Uchwała Nr XLVIII/769/2009 - w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania  
w Spółdzielni Mieszkaniowej „Energetyk”.  
 
12.Uchwała Nr XLVIII/770/2009 - w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania  
w Młodzieżowej Spółdzielni Mieszkaniowej „Metalowiec”.  
 
13.Uchwała Nr XLVIII/771/2009 - w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania  
w Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko – Własnościowej (ul. Rejtana).  



 
14.Uchwała Nr XLVIII/772/2009 - w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania  
w Spółdzielni Mieszkaniowej „Projektant”.  
 
15.Uchwała Nr XLVIII/773/2009 - w sprawie zmiany granic Miasta Rzeszowa.  
 
16.Uchwała Nr XLVIII/774/2009 - w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych  
w Rzeszowie przy ul. Głowackiego.  
 
17.Uchwała Nr XLVIII/775/2009 - w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
przy ul. Osmeckiego w Rzeszowie.  
 
18.Uchwała Nr XLVIII/776/2009 - w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
przy ul. Gałęzowskiego w Rzeszowie.  
 
19.Uchwała Nr XLVIII/777/2009 - w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
przy al. Józefa Piłsudskiego w Rzeszowie.  
 
20.Uchwała Nr XLVIII/778/2009 - w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
przy ul. Aleksandra Jagiellończyka w Rzeszowie.  
 
21.Uchwała Nr XLVIII/779/2009 - w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
przy ul. Kasprowicza w Rzeszowie.  
 
22.Uchwała Nr XLVIII/780/2009 - w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienia od żądania 
zwrotu bonifikaty.  
 
23.Uchwała Nr XLVIII/781/2009 - w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
przy ul. Ofiar Katynia w Rzeszowie.  
 
24.Uchwała Nr XLVIII/782/2009 - w sprawie ustanowienia służebności przejazdu  
i przechodu.  
 
25.Uchwała Nr XLVIII/783/2009 - w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
przy ul. Ofiar Katynia.  
 
26.Uchwała Nr XLVIII/784/2009 - w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości położonej przy ul. Mikołajczyka w Rzeszowie.  
 
27.Uchwała Nr XLVIII/785/2009 - w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej  
w Rzeszowie.  
 
28.Uchwała Nr XLVIII/786/2009 - w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości położonej przy ul. Chopina w Rzeszowie.  
 
29.Uchwała Nr XLVIII/787/2009 - w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych 
w Rzeszowie.  
 



30.Uchwała Nr XLVIII/788/2009 - w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany nr 
174/1/2009 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 42/99, obowiązującego 
przy ul. Zielone Wzgórze w Rzeszowie.  
 
31.Uchwała Nr XLVIII/789/2009 - w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/718/2008 Rady 
Miasta Rzeszowa z dnia 25 listopada 2008 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 172/11/2008 „Nad Zalewem”  
w Rzeszowie.  
 
32.Uchwała Nr XLVIII/790/2009 - zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa  
w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, szkół i placówek 
oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Miasto Rzeszów przez podmioty niezaliczane 
do sektora finansów publicznych.  
 
33.Uchwała Nr XLVIII/791/2009 - w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Rzeszowa Nr 
XVIII/275/2007 z dnia 25 września 2007 r. z późn. zm. w sprawie ustalenia najniższego 
wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w złotych, stanowiących 
podstawę sporządzenia tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla 
pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Miasta 
Rzeszowa.  
 
34.Uchwała Nr XLVIII/792/2009 - w sprawie dopłat do 1 m3 odprowadzanych ścieków.  
 
35.Uchwała Nr XLVIII/793/2009 - w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miasto 
Rzeszów, przedstawionych przez Zakład Gospodarki Komunalnej  
i Usług Wielobranżowych „GO-KOM” w Boguchwale Sp. z o.o.  
 
36.Uchwała Nr XLVIII/794/2009 - w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi  
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
 
37.Uchwała Nr XLVIII/795/2009 - w sprawie utworzenia w Gminie Rzeszów jednostki 
pomocniczej – Osiedla pod nazwą „Biała”. 
 
38.Uchwała Nr XLVIII/796/2009 - w sprawie nadania numeru porządkowego Szkole 
Podstawowej. 
 
39.Uchwała Nr XLVIII/797/2009 - w sprawie wyłączenia XII Liceum Ogólnokształcącego 
z Zespołu Szkół Mechanicznych w Rzeszowie, zmiany siedziby XII Liceum 
Ogólnokształcącego w Rzeszowie oraz utworzenia Zespołu Szkół Ogólnokształcących Nr 4  
w Rzeszowie.  
 
40.Uchwała Nr XLVIII/798/2009 - w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego Nr 
XI w Rzeszowie. 
 
41.Uchwała Nr XLVIII/799/2009 – w sprawie przystąpienia do realizacji projektów  
w ramach „Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki”. 
 



42.Uchwała Nr XLVIII/800/2009 - w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Rzeszowie. 
 
43.Uchwała Nr XLVIII/801/2009 - w sprawie utworzenia stowarzyszenia pn. „Podkarpacka 
Sieć Szerokopasmowa”. 
 
44.Uchwała Nr XLVIII/802/2009 - w sprawie stanowiska dotyczącego powstania 
Interaktywnego Centrum Edukacji Naukowo – Technicznej w Rzeszowie. 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta - w związku z wyczerpaniem 
porządku obrad dokonał zamknięcia XLVIII sesji Rady Miasta Rzeszowa. 

 

 Obrady trwały od godz. 8.30 do 14.30. 

 Na tym protokół zakończono. 

 
Protokołowała:                                                                             Przewodniczący 
                                                                                                         Rady Miasta Rzeszowa                                

Danuta Groszek                                                                                   Konrad Fijołek 

 
 
Sprawdził: 
 
Dyrektor  
Biura Rady Miasta Rzeszowa 
 
Mirosław Kubiak 


